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Přemístění autobusové zastávky
Ve dnech 22. 7. 2024 od 00.01 do 28. 7. 
2024 do 24.00 hodin bude z důvodu konání 
tradiční protivínské pouti přemístěna auto-
busová zastávka z Masarykova náměstí 
do ulice Komenského.

Dne 30. 8. 2024 od 12.00 do 31. 8. 2024 
do 24.00 hodin bude z důvodu konání 
Městských slavností protivínských přemís-
těna autobusová zastávka z Masarykova 
náměstí do ulice Komenského.

FO – správa majetku
L. Štěpánová

Informace pro občany

Dne 28. června byl dodán pro naši 
JSDH nový dopravní automobil – DA 
L1Z na podvozku MAN TGE 4x4. Toto 
vozidlo bude využíváno jednotkou převážně 
k technickým zásahům (popadané stromy, 
likvidace nebezpečného hmyzu, sání vody, 
atd.), ale i k dopravě mužstva a požárního 
příslušenství na místo zásahu. Vozidlo 
bylo pořízeno z Investiční účelové dotace. 
Věříme, že se nám tímto zefektivní práce při 
zásazích a zvýší bezpečnost občanů města. 
Vozidlo dodala firma EMBEFOR.

Děkujeme městu Protivín v čele s pa-
nem Jaromírem Hlaváčem, starostou 
města, za podporu.

Nové vozidlo  
pro hasiče Protivín

Stomatologická ordinace po rekonstrukci může přivítat první pacienty.

Zastupitelstvo města Protivín schvaluje návrh na stano-
vení časových limitů:
  – pro rozpravu – 2 minuty
 – pro dotazy – 1 minuta.
1.  Zastupitelstvo města Protivín bere na  vědomí 

kontrolu usnesení ze zasedání zastupitelstva města 
konaného dne 11. 3. 2024.

 Zastupitelstvo města Protivín bere na  vědomí 
námitku p. Mráze proti zápisu o průběhu zasedání 
zastupitelstva konaného dne 11. 3. 2024.

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZM PROTIVÍN  
KONANÉHO DNE 10. 6. 2024

2.1. Zastupitelstvo města Protivín schvaluje podání 
požadavku na  zahájení Komplexní pozemkové 
úpravy v kú Krč u Protivína ke Státnímu pozem-
kovému úřadu – Krajskému pozemkovému úřadu 
pro Jihočeský kraj, pobočka Písek.

2.2. Zastupitelstvo města Protivín schvaluje podání 
požadavku na  zahájení Komplexní pozemkové 
úpravy v  kú Těšínov u  Protivína ke  Státnímu 
pozemkovému úřadu – Krajskému pozemkovému 
úřadu pro Jihočeský kraj, pobočka Písek.

2.3.  Stažen z programu zasedání.
2.4. Zastupitelstvo města Protivín neschvaluje prodej 

pozemků p. č. 933/5, zahrada o výměře 177 m2, 
933/7, zahrada o výměře 200 m2, 933/1, zahrada 
o výměře 453 m2, 932, zastavěná plocha a nádvoří 
o výměře 32 m2, 933/4, zahrada o výměře 309 m2,

 934/2, zahrada o výměře 371 m2, 934/1, zahrada 
o  výměře 807 m2, 939/1, ost.plocha, ost. kom. 
o výměře 4209 m2, 929/1, zast. plocha a nádvoří 
o výměře 275 m2 a 929/2, zast. plocha a nádvoří 
o výměře cca 400 m2, vše v kú Protivín.

2.5. Zastupitelstvo města Protivín schvaluje bez 
výhrad Závěrečný účet města za rok 2023 a Zprávu 
o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2023.

2.6. Zastupitelstvo města Protivín bere na  vědomí 
Zprávu o  zajištění finanční kontroly u města 
Protivín a konstatuje, že zavedený systém finanč-
ní kontroly je přiměřený a účinný pro zajištění 
hospodárného, efektivního a účelného nakládání 
s veřejnými prostředky.

3.1. Zastupitelstvo města Protivín bere na  vědomí, 
že na akci „Protivín – obnova vodovodního potrubí 
mezi předávacím místem JVS Milenovice a VDJ Ra-
dování“ nebudou poskytnuty finanční prostředky 
z dotačního titulu a bude kompletně financována 
z rozpočtu města.
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 ZE ŽIVOTA ŠKOLY 
ZÁVĚR ŠKOLNÍHO ROKU 2023/2024

Dne 21. června převzaly děti závě-
rečná vysvědčení a rozběhly se vstříc 
hlavním prázdninám. Školní rok 
jsme ukončili o týden dříve, abychom 
stihli stavební práce při rekonstrukci 
pavilonu I. stupně. Malí i velcí školáci 
po celý rok prokazovali vytrvalost i zod-
povědnost. Za poctivý přístup k učení, 
za práci pro třídu, za vynikající studij-
ní výsledky, za činnost v kroužcích, 
za reprezentaci školy bylo uděleno 
427 pochval třídního učitele a 26 po-
chval ředitele školy. Naši talentovaní 
žáci uspěli v didaktických, pěveckých 
a sportovních soutěžích v rámci okresu 
i kraje. Každému nevyšlo vysvědčení 
podle jeho přání, ale každý mohl využít 
pomoci učitelů v rámci doučování nebo 
individuálně zadaných úkolů. V tomto 
roce jsme ve třídách měli zařazeno 
i 16 dětí z Ukrajiny. Těm učitelé stále 
poskytují pomoc při překonávání ne-
dokonalé znalosti českého jazyka, což 
některým brání v úspěšném vzdělávání.

V tento den v 9:00 hodin se v naší 
aule konalo také slavnostní ukončení 
školního roku pro chlapce a děvča-
ta z 9. tříd. Na různé střední školy 
a do učebních oborů vycházelo jen 

26 žáků z 9. ročníku a 4 žáci z 8. roční-
ku. Přesto byla Alšova síň plná do po-
sledního místečka. Svým dětem přišli 
zatleskat jejich rodiče a prarodiče. Byli 
přítomni i jejich bývalí učitelé, z nichž 
někteří již nejsou v činné službě.

Za zvuků dětmi vybrané hudby byli 
hoši a dívky ošerpováni. Jejich třídní 
učitelé seznámili hosty se školami, 
na které děti nastoupí po prázdninách. 
Proslovy za třídy 9. A a 9. B přednesly 
Lenka Kozová a Ella Matoušková. Ob-
divuhodně překonaly trému i emoce, 
obě nám připomněly veselou i nároč-
nou cestu dětí vzděláváním od 1. až 
do 9. třídy. Následovalo rozloučení 
s třídními učiteli. Do nové životní etapy 
budoucím studentům a učňům popřáli 
hodně štěstí a vytrvalosti pan starosta 
a paní ředitelka.

Slavnost se vydařila. Ať se vydaří 
také léto, všem našim žákům přeji ještě 
jednou krásné prázdniny, mnoho zážit-
ků a bezpečné poznávání nových míst. 
Na shledanou v září!

za ZŠ Tamara Vojtěchová,
ředitelka školy

V pondělí 10. června se na školním hřišti 
uskutečnil již 4. ročník charitativního běhu 
s názvem „Charaton“. Vzhledem k tomu, že 
nám počasí dopoledne vůbec nepřálo, muse-
lo dojít k drobným organizační změnám, což 
možná trochu ovlivnilo celkový výsledek.

První běžci vyběhli na trať ještě za drob-
ného deště. Po obědě však vysvitlo sluníčko 
a všichni jsme si mohli začít užívat spo-
lečné odpoledne. Kromě slibované zmrz-
liny proběhlo pak již všechno podle plánu 
a výsledky byly skvělé. Každý, kdo chtěl 
běžet, musel u startu zaplatit jedním kusem 
trvanlivé potraviny. Maximální počet kole-
ček, které se započítávaly, bylo 10, přesto 
však někteří účastnící běhali po oválu i dvě 
hodiny. A jaké tedy nakonec byly výsledky?

Všichni přispívající: 189
Běžci: 172
(137 žáků + 13 učitelů + 22 zástupců z řad 
veřejnosti)
Uběhnutá kolečka: 1129
Celkový počet kilometrů:  225,8
= 5,3 maratonských běhů

za ZŠ Z. Křišťálová

CHARITATIVNÍ BĚH  
„CHARATON“

V úterý 4. června se Dům kultury 
Protivín proměnil v pohádkové pro-
středí plné pohádkových bytostí. Jako 
první vystoupil malý dramatický kroužek 
s pohádkou Princ a Večernice. Na pódiu 
se objevil šašek, a v tu chvíli se celý sál 
rozesmál a roztleskal. Princ zachránil svojí 
Večernici a vše dobře dopadlo.

Další následoval tanec pohybového 
kroužku „Sloník Toník“ pod vedením Hany 
Peroutkové. Celé publikum se roztleskalo 
a dokonce roztancovalo plyšového sloníka 
Toníka.

Na závěr se představil velký dramatický 
kroužek s pohádkou Lotrando a Zubejda. 
Děti byly nervózní, ale přesto vše zvládly 
a my můžeme být na naše herce pyšní.

Těšíme se na příští pohádkové příběhy 
a další vystoupení.

za dramatický kroužek ZŠ Protivín
Markéta Velková a Lenka Nováková

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ 
ZŠ PROTIVÍN
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SLOVO  
ZASTUPITELE

Každý dnes potřebuje šetřit. Přišel jsem 
hned na dva způsoby, jak na to. Poslouchej-
te: Inzerát v Píseckém Deníku EXTRA stál 
rozpočet našeho města Protivín 24 200 ko-
run. Co bylo obsahem? Starostův článek 
jako reklama na nejlepší radnici v době, 
kdy na ní chodí Rozhodnutí o pokutách 
z antimonopolního úřadu. Je to správná 
„investice“? Nevím. Já za své články ne-
platím, v Píseckých Postřehách mi je berou 
rádi, protože je lidi čtou a protože je nemohu 
vydávat doma, v radničních Protivínských 
Listech. Já si myslím, že to je cenzura, re-
dakční rada má řadu argumentů, že ne, ale 
nic mi dlouho, hooodně dlouho nevyšlo. 
Uvidíme, rozhodnou o tom soudy, žaloby 
jsou podány.

Vedle zbytečné reklamy by se dalo 
ušetřit za pokuty, právníky a soudy 
a výjezdní zasedání rady města. Vážně, 
už to není malá částka a stačilo by „jen” 
otevřít i ty menší zakázky do šesti milionů 
pro více firem. Jedině velká konkurence 
zajistí nízké ceny a transparentnost. To, 
že se to dělá blbě už potvrdily úřady i ne-
závislé protikorupční organizace. Bylo to 
dokonce v televizi. Takové organizace jako 
Transparency International by si jazyk kvůli 
mně netřepily, to fakt ne. Starosta opakuje 
mantru se stejnou intenzitou jako členové 
řádu Hare Krišna a zdá se, že je realita už 
vůbec nezajímá. Pojďme se tomu kouknout 
na zoubek.

Pořád opakuje, že kdyby nebylo udání, 
nebylo by pokut. Ano. Má pravdu. Poslou-
chejte, ten starosta má recht. Zvesela by 
tvrdil, že se nic neděje, jak se Protivínu 
daří, jaký má nejlepší rating a jak se tu li-
dem dobře žije a co všechno už on postavil. 
Kšefty by nadále šly pořád stejným firmám 
a radnice by jezdila do pivovaru na Modravu 
za obecní peníze. Lidi by to věděli, nikdo 
by s tím nic nedělal a dobře by se žilo. Panu 
starostovi a jeho radním.

My, zastupitelé jsme složili slib: „Slibuji 
věrnost České republice. Slibuji na svou čest 
a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat 

NÁPADY, JAK UŠETŘIT 
V TĚŽKÉ DOBĚ

ANEB MY V PROTIVÍNĚ  
MÁME TOHO STAVAŘE

svědomitě, v zájmu města a jeho občanů 
a řídit se Ústavou a zákony České repub-
liky.“ V zájmu obce není, abych se jako 
opoziční zastupitel vykašlal na veřejné 
peníze a dodržování zákonů! Chápu, je to 
šok, za celých 22 let starostování se starosta 
nepotkal s tak tvrdou opozicí. Teď ji má. 
A vypadá to, že ona má dost často i pravdu. 
„Hare Krišna, Krišna Hare, my vše děláme 
jako vždy a budeme se soudit. Hare Hare,“ 
slyším na každém zastupitelstvu.

Druhý argument je, že do těch zakázek 
nemá mluvit nikdo, kdo není stavař. Mnou 
počínaje. A zase, má pravdu starosta. Vzpo-
mněl jsem si na pana Lorence, to byl taky 
nejlepší stavař v kraji a koordinátor. Něco 
jako pan starosta. On taky zakázku získá 
a v podstatě „přeprodá“ práce na ní jiným 
živnostníkům. Šikovnej člověk. On totiž 
cihlu do ruky nevezme, ale odborník je to 
na slovo vzatej. Dělá „perfektně za nor-
mální peníze a v normálním čase“, a kdyby 
tu práci pro město udělal špatně, tak by si 
ho město asi příště neobjednalo, říkal. No 
to dá přeci rozum, né. To myslím, že dřív 
pokvetou hrábě, než by se toto v Protivíně 
stalo. Takový úředník by totiž už příště 
nebyl pozván do šumavského pivovaru 
na Modravě. A že jich tam 2. května 2024 
na výjezdním zasedání rady města od 18:00 
hodin bylo požehnaně.

Dle zápisu:
p. Bína (zátupce vedoucího Organizační 
složky Technické služby)
pí. Burdová (matrika a evidence obyvatel)
pí. Cvrčková (Organizační složka Pečova-
telská služba)
Ing. Fialová (vedoucí odboru výstavby, 
dopravy a životního prostředí)
Bc. Jandová (vedoucí odboru správního)
Ing. Kostohryz (informatik)
pí. Nečasová (evidence majetku)
Mgr. Procházka (advokát najatý jako práv-
ník města)
pí. Říhová (vedoucí odboru finančního)
p. Sebera (strážník městské policie Protivín)
pí. Šťastná (ředitelka MŠ 1. Protivín)
p. Veselý (vedoucí Organizační složky 
Technické služby)

Jedli, pili, hodovali, mraky práce pro 
město tam udělali, ach to bude hned, lepší 
ten náš svět, radost na to pohledět :-). No jo, 
ale co to zase zhltne materiálu, to máte pí-
sek, vápno, cement, cihly, tvárnice, šrouby, 
dráty to máte ty dvojlinky, trojlinky, okapy, 
plechy... No jo, to sou starosti a to si všechno 
děláte sami ? Ale kde pak, my na to máme 
toho stavaře, na radnici.

Vážení protivínští,
kdyby se jen polovina věcí povedla změ-

nit, budu klidně hlasovat pro výlet radnice, 
ne na Modravu, ale rovnou k moři. Jsem 
totiž přesvědčen, že by se to městu vyplatilo. 
Víc, než si myslíte!

Přeji Vám klidné a pohodové léto a vězte 
jednou bude líp i v Protivíně.

Milan Mráz, zastupitel města
(Hnutí za levnější vodu v Protivíně)

Redakční rada oslovila do rubriky 
Slovo zastupitele pro vydání Protivín-
ských listů pana Bc. Martina Sobolíka, 
Hnutí za levnější vodu v Protivíně.

Citujeme vyjádření zaslané e-mailem:
„Děkuji za nabídku, ale obraťte se pro-

sím na tiskového mluvčího Hnutí za levnější 
vodu v Protivíně, kolegu zastupitele Milana 
Mráze…“

Dovolte mi krátce reagovat na článek 
p. Mráze.

Město Protivín je třetím největším 
v okrese Písek a propagace města je napros-
to normální a běžná. Reklama není nikdy 
zbytečná a jsme rádi, že článek v Píseckém 
deníku – extra vydání – vyšel a mohl čtená-
řům přiblížit, jak se našemu městu daří, co 
ho očekává, co připravujeme atd.

Ohledně zakázek, které město vypisuje, 
to je ještě jednodušší. Město se řídí zákonem 
o zadávání veřejných zakázek č. 134/2016 
Sb., který schválil náš Parlament ČR 
a řídí se jím naprostá většina měst a obcí. 
Rada města svým hlasováním vybere dle 
zákona tři firmy, u zakázek do 6 mil. korun, 
které obešle a jediným kritériem výběru je 
„nejnižší nabídková cena“, samozřejmě 
za předpokladu, že používané materiály 
budou v čase ty nejlepší, co jsou na trhu. 
Firmy, které nám zakázky provedly ve vý-
borné kvalitě, v dohodnutém čase si zaslouží 
velké poděkování, včetně rady města, která 
firmy k obeslání vybrala, protože jsme ne-
řešili v uplynulém období naprosto žádný 
problém. Ekonomický rating s nejlepším 
možným hodnocením je toho důkazem. 
Rating A+A+ je zcela výjimečný.

Na výjezdních zasedáních rady města 
jsou projednávány velice důležité materiály, 
na které rada města potřebuje znát názor 
pracovníků všech složek města a jsou též 
koncipována jako poděkování lidem, kteří 
se významně podílí na chodu města.

Na posledním výjezdním zasedání 
na Modravě se projednával Střednědobý 
výhled města a výsledky ekonomického 
ratingu. Byli pozváni kromě členů rady 
města všichni vedoucí odborů, organizač-
ních složek města, ředitelé školy a školek, 
právník a informatik města a další pracovní-
ci úřadu, kteří mají významný podíl na na-
šem hodnocení a bez kterých by naše město 
toho nemohlo dosáhnout. Naše město hradí 
pouze ubytování, takže informace p. Mrá-
ze o tom, že „jedli, pili, hodovali“ je jen 
přízemní interpretace, protože o tom neví 
nic, a co člověk dělá ve svém volném čase 
a za své peníze, je jen jeho věc a p. Mrázovi 
do toho nic není.

Na závěr mi ještě jednou dovolte podě-
kovat radě města, vedoucím odborů a jejich 
týmům, firmám, co pro město pracují, pro-
tože si to opravdu zaslouží.

Přeji Vám, abyste byli šťastní a spokojení 
a abyste žili ten nejlepší život, který si pře-
jete. Radujme se s rodinou, dětmi, vnoučaty 
a přejme jeden druhému co největší úspěch 
v životě.

Jaromír Hlaváč,
starosta města

ZÁŠŤ A ZÁVIST NENÍ 
DOBRÝM RÁDCEM
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 Dokončení ze strany 1

RADA MĚSTA ZASEDALA

VYBRÁNO Z USNESENÍ RM 19. 6. 2024
– souhlasí
 se zveřejněním záměru pronájmu nebytových prostor 

zubní ordinace po MUDr. Pudíkovi v čp. 13, Protivín
– souhlasí
 s pronájmem části pozemku p. č. 665/2, ost. plocha, 

ost. komunikace v kú Milenovice od ČR – Státního 
pozemkového úřadu z důvodu nárokového prodeje 
části tohoto pozemku

 a podáním
 žádosti o pronájem
– souhlasí
 s  hudební produkcí v  rámci společenských akcí 

(svatby, hudební večery) ve  dnech 6. 7., 20.  7. 
a 10. 8. 2024 do 24:00 hod. v ALMACAFÉ, Maletice 
čp. 1, Protivín

z deníku
POLICIE ČR V PROTIVÍNĚ

Datový kabel
 Protivínští policisté prošetřovali během 

května hned dva případy poškození tele-
komunikačního rozvaděče u mostu na ulici 
Marty Krásové. Nejprve devátého, kdy kdo-
si odcizil 48 metrů datového kabelu a poté 
třináctého, kdy z opraveného rozvaděče 
odcizil i náhradní kabel. Škoda přesahovala 
8 000 korun. Na místo vyjížděl s policisty 
také kriminalistický technik, který zajistil 
stopy. Dne 23. května policisté sdělili po-
dezření ze spáchání trestného činu muži, 
který již má kriminální minulost.

Vyhrožoval bývalé přítelkyni
 V sobotu 27. dubna v podvečer měl 

muž (1982) předat své bývalé partnerce 
společného nezletilého syna. Ženě měl 
před předáním dítěte nejprve telefonovat, 
a již během hovoru vyhrožovat ublížením 
na zdraví. Vyhrožoval bývalé přítelkyni 
i jejím příbuzným. Muž do Protivína přijel 
a před domem, kde na něj žena čekala, ji 
měl z vozu opět vyhrožovat, a to dokonce 
se zbraní v ruce.

 Po osmé hodině večer přišla žena na pro-
tivínské obvodní oddělení a vše oznámila, 
bála se, že by mohl výhrůžky naplnit.

 Případem se začali okamžitě zabývat 
policisté i kriminalisté. Do Protivína 
vyjela také zásahová jednotka. Krátce 
před desátou večerní podezřelého muže 
zásahovka zadržela. Do doby zadržení 
policisté hlídkovali u osob, kterým muž 
vyhrožoval.

 Policisté u muže zajistili také zbraň, mělo 
by se jednat o plynovou pistoli.

 Muž je podezřelý ze spáchání trestného 
činu nebezpečné vyhrožování se zbraní.

Dealer pervitinu a marihuany
 Písečtí kriminalisté pracovali na případu 

distribuce pervitinu a marihuany na Pí-
secku. Ve středu 24. dubna ráno zadrželi 
podezřelého mladého muže z Protivína, 
a to po předchozím souhlasu státního 
zástupce. Muž si měl několik měsíců opat-
řovat pervitin a marihuanu. V desítkách 
případů měl omamné a psychotropní látky 
v Písku a okolí prodávat, zvát uživatele 
ke společné konzumaci, či dávky posky-
tovat zdarma.

 Vyšetřovatel vydal usnesení o zahájení 
trestního stíhání pro trestný čin nedovo-
lená výroba a jiné nakládání s omamnými 
a psychotropními látkami a s jedy. Vyšet-
řování případu dále pokračuje.

Schovával se po krk v řece
 Písek – Protivín. Policisté řidiče pro-

následovali přes několik obcí, nakonec 
utekl z vozu a policejní pes muže vypátral 
schovaného v řece Blanici.

 Protivínští policisté zpozorovali ve středu 
19. června po půl jedenácté večer u místní 
čerpací stanice podezřelé vozidlo značky 
Audi. Věděli, že vůz patří muži, který 
má vysloven zákaz řízení za dřívější 
prohřešky. Vyjeli proto automobil a jeho 
osádku zkontrolovat. Řidič Audi však 
začal před hlídkou ujíždět po silnici I/20 
směrem na Radčice a pokračoval dál 
na Strakonicko, odbočil na polní cestu 
až na louku a dál k poli. Tím jeho zběsilá 
jízda pouze začínala. U pole se musel otá-

čet, policejní hlídka se k němu přiblížila 
a dávala řidiči pokyn k zastavení, on ale 
opět dupl na plyn a ujížděl nebezpečně 
dál. Hlídka pronásledovala vůz do obce 
Lidmovice, kde projel na červenou úsek 
s jednosměrným provozem z důvodu práce 
na silnici. Pokračoval na Skočice a dál 
vysokou rychlostí do Pohorovic a Křtětic. 
Do pronásledování se zde připojili také 
vodňanští policisté. Stíhán dvěma policej-
ními vozy vjel na polní cestu a po několika 
stovkách metrů se dostal až k řece Blanici, 
dál nemohl pokračovat. Vyskočil z auta 
a utekl do rákosí. Ve vozidle zůstali dva 
spolujezdci, muž a žena.

 Do noční akce a pátrání po uprchlém řidiči 
se zapojili také policisté z Radomyšle 
a policejní psovod se služebním psem, 
dokonce zprvu trochu vyděšený myslivec, 
který zde byl na čekané. Připojil se a po-
licistům pomáhal.

 Policejní psovod byl po chvíli úspěšný, 
jeho pes muže vypátral, jak se schová-
vá po krk potopený v řece. Pes řidiče 
„vyštěkal“, policisté zabahněného muže 
zadrželi a skončil v policejních poutech. 
Následovala eskorta na policejní služebnu. 
Šlo opravdu o muže (1985) se zákazem 
řízení. K tíži mu bude také to, že se od-
mítl podrobit zkoušce na alkohol i testu 
na omamné a psychotropní látky.

 Případ dále řeší protivínští policisté.

V sobotu 8. června uspořádali členové 
Mysliveckého spolku Platan Protivín již 
podruhé na Skalce u Milenovic zábavné 
a poučné odpoledne pro děti a jejich ro-
diče. Děti mohly skákat v pytli jako zajíci, 
zatloukat hřebíky, zakrmovat zvěř na saních, 
poznávat zástupce rostlinné a živočišné říše, 
prohlédnout si vycpaniny a další myslivecké 
ukázky, číst příběhy z lesa, malovat, lovit ryby, 
střílet ze vzduchovky a házet šiškami. Cílem je 
pobavit se, poučit se a porozumět práci mys-
livců. Těšíme se zase za rok. Myslivosti zdar!

DĚTSKÝ DEN S MYSLIVCI

Poděkování patří všem členům MS Platan 
Protivín a všem podporovatelům, jmenovitě 
pak: město Protivín, Českomoravská mysli-
vecká jednota a Okresní myslivecký spolek 
Písek, odbor životního prostředí města Písek, 
Řeznictví Rychtářů Protivín, SDH Milenovi-
ce, FLOP potraviny Protivín, Správa železnic, 
Rybářské potřeby Jan Seidl, Míra Roušal 
a Spolek fór Protivín.

Pavel Koc,
MS Platan Protivín

3.2. Zastupitelstvo města Protivín projednalo Petici 
občanů a nesouhlasí s jejich požadavkem na plán 
venkovních zasedání rady města na náměstí v Pro-
tivíně a na návsích přidružených obcí.

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ ZM PROTIVÍN  
KONANÉHO DNE 10. 6. 2024

Foto Pavel Koc
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•  Čas neúprosně letí a než jsme se nadáli, 
máme tu červen a s ním i konec školního 
roku. Trochu s obavami jsme pozorovali 
počasí, abychom si mohli užít Den dětí 
na školní zahradě na téma: „Africká 
show“. Děti s africkými ženami celé 
dopoledne soutěžily, tancovaly a zpí-
valy. Dokonce se i na ten čas počasí 
umoudřilo a den se vyvedl.

•  Dalším zážitkem pro děti byl „Tanec 
s kozou“. O tom, že se i kozy mohou 
naučit tančit, nás přesvědčila chovatelka 
koz, která s sebou přivezla tři kozy, které 
na povel tančily, skákaly, dokonce jedna 
z nich přešla střechu auta.

•  Letošní výlet byl naplánován na dvě sku-
piny. Děti ze třídy Včelka a Motýlek se 
jely podívat do Jihočeského zemědělské-
ho muzea v Netěchovicích. Byl to velmi 
povedený výlet. Zde děti měly možnost 
dozvědět se vše od počátku zeměděl-
ství, vyzkoušet si vymlátit obili, namlít 
mouku, přesně tak, jak to dělali jejich 
prababičky a pradědové…a že to zrovna 
jednoduché nebylo. Dalším zážitkem 
bylo krmení domácích zvířat. Děti samy 
našťouchaly brambory se šrotem pro 
malá prasátka, mrkví nakrmily králíky. 
Bylo možné vidět i lamu. Odměnou byl 
skákací hrad z balíků slámy, na kterém 
se děti dostatečně vydováděly.

•  Druhá skupina, děti ze třídy Kuřátko 
a Beruška se jely podívat do Obory 
Lesů města Písku. Zde měly možnost 
společně nakrmit daňky a v Lesovně si 
třeba vyzkoušet zatlouci hřebík, vyrobit 
si vlastní medaili nebo si sednout do vel-
kého traktoru za volant.

•  V rámci sportovního dne v ZŠ Protivín 
si přišli zasportovat ti nejstarší. Celé do-
poledne děti sportovaly, plnily sportovní 
úkoly, které pro ně měli připravené žáci 
vyšších ročníků školy.

•  Ke Dni otců jsme připravili Zahradní 
slavnost, kde každá třída připravila 
krátký program nejen pro tatínky, ale 
i pro všechny zúčastněné. I přes větší 
dešťovou přeháňku se akce povedla. 

KONEC ŠKOLNÍHO ROKU VE  2. MATEŘSKÉ ŠKOLE

Motýlek – kouzelná noc

Opékali jsme špekáčky, rozdávali nanu-
ky, malovali na obličej. Zpestřením byla 
návštěva dobrovolných hasičů města 
Protivína, kteří nám předvedli hasičskou 
výbavu, byla možná prohlídka hasičské-
ho auta. Tímto bych vyjádřila hasičům 
velké díky za jejich návštěvu.

•  Slavnostní rozloučení s mateřskou 
školou proběhlo na Městském úřadě 
Protivín za přítomnosti Jaromíra Hla-
váče, starosty města, který dětem popřál 
a předal malý dárek. V podvečer jsme se 
sešli v mateřské škole ještě jednou a to 
na „Kouzelnou noc“. Děti čekala zábav-
ná hra, kdy musely splnit tři úkoly, aby 
vyléčily a tím vysvobodily smutného 
šamana. Poté si z kouzelné truhly každý 
vytáhl malý dárek. S vítězným pokři-
kem jsme si došli dát večeři. Po večeři 
už nás čekalo vyčištění zoubků a hurá 

do postýlky. Pro všechny to bylo jiné, 
usínat ve školce přes noc. Všichni byli 
stateční a odloučení od maminky zvládli 
na jedničku.

•  Poslední akcí tohoto školního roku byla 
návštěva loutkového představení - Alex 
Mihailovski a jeho legendární před-
stavení „Mr. Barti“. Představení, které 
připravilo Městské kulturní středisko 
Protivín, bylo bez mluveného slova, 
vyjádřeno pouze hudbou, gesty a do-
konalou mimikou Mr. Bartiho a i přesto 
děti skutečně zaujalo. Alex Mihailovski 
pracuje s loutkou, která obsahuje více 
jak čtyřicet nití, ta se tak pohybuje při-
rozeněji.
Za celý kolektiv 2. Mateřské školy 

Protivín přeji klidné a pohodové léto plné 
odpočinku a zábavy.

Petra Štěpková

V Apicentru Protivín se nám podařila 
nejdůležitější věc! Podařilo se vytvořit ze 
starého chlaďáku nadživotní včelí úl s vel-
kým včelím rámečkem. A děti, které k nám 
zavítají do expozice, tak se na chvilku sta-
nou včelkami. Pilně nosí med a pyl do úlu, 
kde vše pečlivě ukládají do buněk, a kla-
dou tam i vajíčka jako včelí královna. 
V červnu nás navštívilo několik tříd dětí ze 
škol a školek, a hraní si na včely v reálném 
prostředí nadživotního úlu má obrovský 
úspěch, všechny děti to baví. Dovolím si 
říci, je to naprostý unikát v rámci celé ČR.

Jiří Hejsek, www.apicentrum.cz

Když se děti  
„promění“ ve včely

Spolek Svaz zdravotně postižených Proti-
vín srdečně zve své členy na 22. členskou 
schůzi v úterý 3. září od 13.30 hodin 
v Restauraci U Rychtářů
Z programu:
–  Okénko hostů
–  Blahopřání členům k významným  

životním výročím
–  Program činnosti na podzim  

a zimu 2024–2025
–  hudba a zpěv  

pánové Jan Nováček  
a Pavel Trkovský

Občerstvení.
Těšíme se na Vaši účast.

POZVÁNKA 
NA ČLENSKOU 

SCHŮZI
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Vážení spoluobčané, na konci měsíce května jsme zrealizovali v parku za Domem s pečovatelskou službou „SETKÁNÍ TŘÍ 
GENERACÍ“. Cílem této akce bylo spojit různé věkové skupiny a společně prožít aktivní dopoledne plné zábavy. Myslím, že se 
akce zdařila na výbornou. Nebudu se dále rozepisovat o průběhu setkání, neboť myslím, že fotografie vypoví vše. ,,Setkání tří 
generací“ se dozajista stane tradicí.

SETKÁNÍ TŘÍ GENERACÍ
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A na závěr malé chlubeníčko.V parku 
za DPS nám vyrostl Kočičí strom a vedle 
budovy krásné vyvýšené záhony.

Olga Cvrčková,
vedoucí OS PS
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PI

V sobotu 15. června proběhlo v My-
šenci na návsi setkání rodáků a přátel 
této malebné místní části Protivína. 
Účast byla hojná, odhadem se sešlo přes 
200 návštěvníků.

Pro všechny bylo zajištěno kryté ven-
kovní posezení, stánek s občerstvením 
a myšenecké hospodyňky napekly sladké 
i slané dobroty na stoly. V prostorech bývalé 
myšenecké školy byla připravena výstava 
fotografií z dřívějších časů a také mapová-
ní současného dění v Myšenci, které bylo 
po celou dobu trvání akce spuštěno také 
v elektronické prezentaci. K nahlédnutí byla 
nejen kronika Myšence z let 1920–1970, 
kterou sepisovali tehdejší učitelé místní 
základní školy, ale také kronika myšenecké 
mateřské školy, myšenecké knihovny a fo-
tografická kronika Myšence. Součástí byla 
dále výstava obrazů a další tvorby místních 
šikovných obyvatel. Návštěvníci se také 
mohli zapsat do pamětní knihy a zanechat 
tak například vzkaz pro budoucí generace. 
Odpolední posezení probíhalo za doprovo-
du heligonek a také ve večerních hodinách 
k zábavě a tanci hrála živá hudba. Vzpo-
mínalo se, tančilo, jedlo, pilo, veselilo… 
troufám si říci, že nikomu nic nechybělo. 
Lidé se bavili a užívali si společné setkání. 
Dorazili také rodáci a pamětníci, kteří už 
v Myšenci nebydlí a delší čas zde nebyli. 
Zejména ti neskrývali své dojetí, vděčnost 
a radost nad uspořádáním této akce a setkání 
tak splnilo svůj účel. Na památku na tento 
den byly připraveny upomínkové předměty 
s logem myšeneckého spolku – obrázkem 
myšeneckého kostela.

Setkání rodáků bylo v Myšenci uspořá-
dáno po deseti letech a z reakcí mnohých 
zúčastněných bylo patrné, že by v příštích 
letech rádi uvítali zopakování. Všem, kteří se 
na organizaci této milé a povedené akce po-
díleli a všem, kteří zapůjčili na výstavu svou 
uměleckou tvorbu, patří velké poděkování.

za spolek Myšeňáci
Tereza Macháčková

 SETKÁNÍ RODÁKŮ A PŘÁTEL MYŠENCE

Spolek Svaz zdravotně  
postižených Protivín
srdečně zve své členy

v úterý 13. srpna  
od 16 do 19 hodin

do Restaurace U Rychtářů
na „Přátelské posezení 

a zpívání  
s panem Novákem“

Těšíme se na vaši účast!
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V úterý 11. červ-
na se v protivínské 
knihovně uskutečni-
lo tradiční Pasování 
prvňáčků na čtenáře.

Ve dvou skupinách 
se ho zúčastnily ví-
ce než čtyři desítky 

děvčat a kluků ze Základní školy 
Protivín. Rytíř z Království abecedy 
jim po složení slibu předal pamětní 
list a knihovnice přidala na památ-
ku knížku „Jak se Martínek ztratil“ 
od Eduarda Petišky.

Foto Marie Černá

Tradiční pasování prvňáčků na čtenáře
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Novinky
městské
knihovny

Pro dospělé:
Zdeněk Řehák: Boží potměšilost – chceš-li 
poznat boží potměšilost, plánuj
Šárka Hieková: Možná už zítra – hlavní 
hrdinka prožije životní propad a potom 
uzavírá furiantskou sázku
Tessa Arlen: Královská guvernantka 
– působivý příběh Marion Crawfordové, 
královské guvernantky Alžběty II.
Jana Benková: Zrádkyně – kdo koho 
v tomto příběhu zradí? Kdo je větší pod-
razák?
Dana Hlavatá: Žila jsem s bláznem – 
o nečekaném novém začátku a ztrátě iluzí 
i předsudků
Tereza Dobiášová: Tisíc let samoty – ro-
mán o konci mytického věku, kdy ještě 
mužům ženy vládly
Susanne Goga: Smrt v modré – případ pro 
komisaře Leo Wechslera
Leah Hazard: To je porod! – z deníku 
porodní asistentky
Pam Jenoffová: Žena s modrou hvězdou 
– svědectví o mimořádném přátelství dvou 
žen a silné vůli přežít
J. A. Banner: Druhá dívka – co se může 
vyvinout z toho, když narazíte na svoji 
mrtvou dvojnici
Denisa Hoffer: Svět se zbláznil, když nás 
dva dal dohromady – romantický příběh 
učitelky slovenštiny a jejího ředitele
Simona Kutišová: Jednou se uvidíme – co 
se musí stát, aby lidé skutečně otevřeli oči?
Alexander Stainforth: Nevěsta na útěku – 
milostný román z konce 19. století v Anglii
Alexander Stainforth: Past na ženicha – 
romantika, intriky, tajemství
Alexander Stainforth: Květ zla – dramatic-
ký příběh plný napětí i romantiky

Pro děti:
Ivana Peroutková: Isabela a červené šípky 
– další příběhy oblíbené postavy
Olga M. Yusteová: Dobrodružství Huc-
kleberryho Finna – adaptace předlohy 
od Marka Twaina
Lucia Mora: Dobrodružství Toma Sawye-
ra – adaptace předlohy od Marka Twaina
Paloma Valverde-Gonzálezová: Macbeth – 
předloha William Shakespeare
Bohumil Matějovský: Co do lesa nepatří 
– jak se liška, jezevec, jelen, datel, medvěd 
a divočák rozhodli chránit svůj les

•  První červen jsme v 1. MŠ oslavili 
jak jinak, než zahradní slavností. 
Děti měly svátek a dopoledne plné 
soutěží, písniček a dovádění jim 
na naší zahradě prosvítilo sluníčko. 
Toho už bylo v červnu víc než dost, 
zkrátka jako v létě. Motivovalo to 
k novým aktivitám a zážitkům, které 
se stále častěji mohly uskutečňovat 
venku.

•  Jednou z nich byl sportovní den 
na hřišti základní školy. Na ten si 
žáci ZŠ připravili pro naše nejstarší 
děti nejrůznější pohybové úkoly. 
Za jejich splnění děti čekalo ocenění 
a drobné odměny. Naše předškoláky, 
třídu Soviček, navštivily jeden den 
také paní učitelky ze ZŠ. Už je konec 
roku a chvíle, kdy se našim nejstar-
ším dětem otevřou dveře do „velké“ 
školy, už je zanedlouho. Nemáme 
o ně strach, jsou z nich už opravdu 
šikovné děti, co dokážou vystoupit 
s pásmem v DPS, nebo na radnici při 
svátečním vítání nových občánků. 
Na radnici se se všemi také rozlou-
čil pan starosta. Ve školce na své 
poslední besídce naši předškoláci 
všem ukázali, jak velkou cestu už 
od chvíle, kdy prvně přišli do školky, 
už ušli. Kolik toho umí a nebojí se 
to předvést ostatním!

•  Ke třídě Soviček se se závěrečným 
vystoupením přidaly i Veverky. 
Z těch se už v září stanou naši noví 
předškoláci. A spoustu toho rozhod-
ně stihli i ti mladší a nejmladší, třída 
Koťátek a třída Žabiček. „Smyslo-
hraní“ v Orange Route bylo velmi 

Červnové události v 1. Mateřské škole Protivín

zábavné a naučné zároveň. Děti po-
znávaly očima, hmatem, vůní i chutí. 
Vše bylo dovoleno a to je pro děti 
největší výzva! V budoucnu bychom 
se tam jistě znovu rádi vrátili. Stej-
ně tak skvěle v horkých dnech děti 
osvěžila výtečná zmrzlina, na které 
jsme si pochutnali hned na několika 
místech. Pak ještě návštěva knihov-
ny i fotbalového hřiště, dopoledne 
strávené v hasičárně se skvěle při-
praveným programem, vycházka 
do Království času… Stihli jsme 
toho opravdu hodně!

•  Na závěr roku všechny třídy čekal 
společný výlet do vodňanské rybář-
ské školy. Její studenti provedli naše 
starší děti školou a ukázali jim to nej-
zajímavější, co škola nabízí. Mladší 
děti zase prošly pohybově naučnou 
stezkou ve venkovním areálu školy. 
To vše za pěkného počasí.

•  Zvláštní poděkování patří DPS 
Protivín a sociálně-terapeutickým 
dílnám Horizont za velmi příjemné 
dopoledne, které si společně při-
pravili pro naše děti. Nachystané 
soutěže a sportovní program naše 
předškoláky moc bavil. Těší nás naše 
spolupráce a vzájemné sdílení zážit-
ků. Jistě v ní budeme pokračovat.

Co napsat na konec? Ať už odletíme 
někam hodně daleko nebo se budeme 
radovat z práce na zahradě, užijme si 
léto. Sluníčko nám bude svítit všem 
stejně!

za MŠ Š. Štastná, ředitelka

Od pondělí 29. července  
do pátku 9. srpna 2024 budou

Městské kulturní středisko Protivín
a Městská knihovna Protivín

z důvodu čerpání dovolené uzavřeny.

Děkujeme za pochopení.
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I letos jsme si konec školního roku 
zpestřili atletickými sportovními dny. 
Žáci druhého stupně si zasportovali 
ve středu 19. 6. a prvního stupně ve čtvr-
tek 20. 6. 2024. Zároveň naše škola poprvé 
využila možnosti a zapojila se do celo-
republikového Olympijského T-Mobile 
běhu, který má u nás mnohaletou tradici 
a připomíná Olympijský den, tedy založe-
ní Mezinárodního olympijského výboru. 
Za uběhnutí trasy každý obdržel diplom, 
medaili a fit sušenku. Věřím, že tato akce se 
pro nás stane tradicí, neboť podporuje radost 
z běhu, pohybu a sportu jako takového.

Vraťme se ale k našemu školnímu 
sportování, na prvním stupni již tradičně 
byla spousta závodníků, kteří se předháněli 
ve svých výkonech a mnozí překračovali své 
hranice. Předvedený zápal a radost ze sportu 

Učitelé tělesné výchovy a žáci de-
vátých ročníků si připravili netradiční 
sportovní den pro 1. třídy a předškoláky 
z obou mateřských škol. Uskutečnil se 
v pátek 14. 6. 2024 a všichni si zasoutě-
žili ve čtrnácti připravených disciplínách. 
Na začátku byly děti rozděleny do skupinek, 
kde se smíchali jak žáci školy, tak školek, 
a pak již vyrazily na jednotlivá stanoviště. 
Na ploše školního hřiště je tak čekalo napří-
klad: házení míčků do otvorů, překážková 

NETRADIČNÍ SPORTOVNÍ DEN

Okresní kolo tradiční atletické soutě-
že, které se naše škola pravidelně účastní, 
se tentokrát konalo 6. května v Písku. 
Družstva mladších i starších žáků a žákyň 
soutěžila v lehkoatletických disciplínách 
(sprint, vytrvalost, štafeta 4 × 60 m, skok 
do dálky, skok do výšky, hod kriketovým 
míčkem a vrh koulí) a opět nás přesvědčila, 
že i u nás bojovat dokážeme. Podařilo se 
nám vystoupat na medailové pozice – starší 
žáci – 2. místo, starší žákyně 3. místo. Ti 
mladší velmi často teprve sbírají zkušenosti 
z prvních mimoškolních závodů. V jednot-
livcích zazářili: Matěj Nožka – 1. místo 
ve vrhu koulí, Lukáš Klinkáček – 1. místo 
ve skoku vysokém, Ella Novotná a Matyáš 
Dub – 2. místo ve skoku do dálky, Kateřina 
Polanská – 3. místo – běh na 600 m a David 
Podlešák 3. místo – běh na 1500 m. Nejen 
jim, ale samozřejmě i všem ostatním, děku-
jeme za skvělou a příkladnou reprezentaci 
naší školy a města.

Lucie Marková

POHÁR ROZHLASU

byla všude vidět. Odměnou bylo povzbu-
zování a zasloužený potlesk od ostatních. 
U druhého stupně už takový zápal nebyl, asi 
to bylo letos dáno málopočetnými třídami 

a klesající chutí sportovat. Ti, kteří chtěli, si 
nakonec ale zazávodili a v úmorném vedru 
podali skvělé výkony. Snad bude příští rok 
lépe a více dětí se bude chtít předvést.

Chtěla bych poděkovat vedení školy 
za stálou podporu při pořádání této 
tradiční akce, kolegům za spolupráci 
při měření či zapisování jednotlivých 
disciplín. Panu učiteli Linhartovi a jeho 
kroužku 3D tisku za vymyšlení a vyrobe-
ní medailí. Děkuji.

Lucie Marková

či balanční dráha, stavění věží z kostek, 
běh s pálkou a míčkem, nebo mašinkový 
slalom. Deváťáci (a 3 osmačky) rozdávali 
razítka za správně provedené úkoly na pře-
dem připravené kartičky a po celkovém 
splnění čekala i malá odměna. Počasí nám 
přálo a my věříme, že netradiční sportování 
a setkání ve škole všem prospělo, zvláště 
pak předškolákům, aby jim byl usnadněn 
poprázdninový nástup do 1. třídy.

Lucie Marková
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 ZE ŽIVOTA ŠKOLY 
DIGIDEN V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH 2024

Letošní školní rok se naše základní 
škola opět zúčastnila českobudějovické-
ho DigiDne, tedy soutěže mezi školami 
z Jihočeského kraje, pořádané Jihočeskou 
hospodářskou komorou v Českých Budějo-
vicích 4.6.2024, tentokráte v multifunkčním 
centru v Riegrově ulici č. p. 51. Jednotlivé 
kategorie soutěže se týkaly dovedností žáků 
při práci, programování a modelování s di-
gitálně ovládanými zařízeními, jako byly 
programovatelné řídící jednotky Micro:Bit, 
roboti CodeyRocky, práce v grafickém 
programu Canva, ovládání programování 
AI a 3D modelování s následnou přípravou 
pro 3D tisk.

Soutěžilo se na celkem šesti stanovištích 
najednou a pro ně si naše škola vytvořila 3 
týmy po 3 žácích v jednom soutěžním kole. 
Při rozdělování disciplín jsme zvolili takti-
ku, kdy jsme mohli v jednom čase soutěžit 
ve třech disciplínách najednou, tedy nám 
stačilo max. devět žáků pro jedno soutěžní 
kolo.

Rozdělení prvního soutěžního kola pro 
nás znamenalo účast v 3D modelování, kde 
úkolem bylo vymodelovat zarážku do dveří. 
Hodnotilo se jak provedení a možnost tisku 
bez podpěr, tak komunikace v týmu a nápa-
ditost řešení. Několika body byla také hod-
nocena domácí příprava – 3D návrh a 3D 
tisk zarážky do dveří, kterou vypracovali 
všichni hoši v týmu: Václav Pexídr, Martin 
Daniel a Ondra Krejcar. Nakonec jsme 
v této disciplíně získali 3. místo.

Druhou disciplínou bylo programování 
AI, kde pomocí příkazů bylo nutno zajistit 
fungování umělé inteligence v praxi. I zde 
nakonec získali zástupci týmu: Marie Klišo-
vá, Radim Čecháček a Vlastimil Mikulenka 
3. místo.

Třetí disciplínou prvního kola byla 
úniková hra, kde si naši zástupci: Marek 
Brož, Matyáš Dub a David Podlešák vy-
losovali nejtěžší kombinaci klíčů-hledání 
chyb v systému, avšak do časového limitu 
jim nakonec zbývalo zadat poslední klíč. 
Únikovou hru sice nedokončili do limitu, 
ale i tak získali několik cenných bodů.

Druhé kolo obsahovalo také tři dis-
ciplíny, které ihned navazovaly na kolo 
předchozí.

První z nich bylo programování řídících 
jednotek Micro:Bit, kde se hodnotila opět 
nejen komunikace v týmu (Pexídr, Daniel, 
Krejcar), ale zároveň i zjednodušení zadává-

ní příkazů pomocí opakovacích znaků. Ani 
zde jsme se neumístili mezi třemi nejlepšími 
školami, i když byli hoši hotovi výrazně 
včas před limitem.

Jako druhá byla disciplína tvorby obráz-
ků v programu Canva. Žáci (Klišová, Čechá-
ček, Mikulenka) pomocí zadávání příkazů 
tvořili obrázky, vlastně také za pomoci AI. 
Nicméně ani zde jsme se neumístili, i když 
děcka odvedla skvělou práci.

Poslední disciplínou bylo programování 
robotů CodeyRocky, které měly projet ur-
čitou dráhu a zároveň být ovládáni pomocí 
nájezdů na určitou barvu. V této kategorii 
se hochům (Brož, Dub, Podlešák) podařilo 
získat také třetí místo, čímž jsme uzavřeli 
naše celkové skóre třemi třetími místy.

Jen několik málo škol se umístilo v ně-
kolika kategoriích tak často, jako naše škola, 
nicméně nás letos předběhlo na druhém 
místě Jirsíkovo gymnázium z Českých 
Budějovic s jedním prvním a jedním dru-
hým místem a celkové prvenství si doslova 
„odnesla“ Základní škola J. Š. Baara z ved-
lejší Baarovy ulice v Českých Budějovicích 
s jedním prvním a čtyřmi druhými místy. 
Díky těmto umístěním získala i titul Top 
Digi škola roku 2024 pro JČ kraj stejně tak, 
jako naše škola loňský školní rok.

Obhájit titul se nám letos tedy nepo-
dařilo, nicméně i tak odvedli naši žáci 
skvělou práci a konkurenci, která byla letos 
zase o kousek větší. A opět dokázali, že 
si vědomostně a svými schopnostmi stojí 
velice dobře a po právu tak získali celkové 
třetí místo.

Jménem celé školy bych jim za pří-
pravu a za účast v této soutěži velmi rád 
poděkoval!

za ZŠ Protivín Mgr. Jan Linhart
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OD NEDĚLE 28. ČERVENCE DO PÁTKU 9. SRPNA 
– KINO PROTIVÍN DOVOLENÁ

neděle 11. srpna v 16 hodin film USA

JÁ, PADOUCH 4
Animovaná komedie pro všechny. Nejslavnější animovaný zlosyn se vrací! 
Ve čtvrtém díle série Já, padouch byste nechtěli být v Gruově kůži. Nejen že do jeho 
už tak velké rodiny přibylo další dítě, které mu brnká na nervy. Z vězení navíc 
uprchnul jeho letitý nepřítel, který má na Grua a jeho rodinu opravdu velkou pifku.
Mládeži přístupný, dabováno, 94 minut, vstupné děti 130 Kč/dospělí 150 Kč

neděle 11. srpna v 19 hodin film USA

DEADPOOL & WOLVERINE
Akční komedie/sci-fi. Wolverine se zotavuje ze zranění, když se setká s hlášku-
jícím Deadpoolem. Spojí se, aby porazili společného nepřítele.
Mládeži do 15 let nevhodný, dabováno, 127 minut, vstupné 150 Kč

AKTUÁLNÍ PROGRAM KINA NA WEBOVÝCH STRÁNKÁCH.
ZMĚNA PROMÍTACÍHO ČASU – STŘEDA VŽDY OD 17 HODIN!

LETNÍ KINO – ZA DOMEM KULTURY

středa 14. srpna v 21.00 hodin film ČR

ZAHRADNÍKŮV ROK
Komedie/drama. Na  úpatí malebného kopečku žije zahradník (O. Kaiser) 
se svojí ženou, kteří se starají o své malé zahradnictví. Jejich idylický život je 
narušen, když se do nedalekého zámku stěhuje nový majitel, který se chystá 
koupit všechny okolní pozemky, včetně toho patřícího zahradníkovi. Když 
zahradník na jeho nabídku nereaguje, spustí se sled bizarních událostí.
Mládeži od 12 let přístupný, 104 minut, vstupné 140 Kč
Prodej vstupenek pouze na místě konání.

pátek 16. srpna v 19 hodin film USA

BORDERLANDS
Akční/dobrodružný/komedie. Ve filmové adaptaci legendární hry Borderlands 
se nechvalně proslulá lovkyně lidí s tajemnou minulostí Lilith (C. Blanchett) jen 
nerada vrací domů na Pandoru, nejchaotičtější planetu v galaxii. Jejím úkolem 
je najít zmizelou dceru Atlase (E. Ramírez), nejmocnějšího zlosyna ve vesmíru. 
Lilith uzavře nečekané spojenectví s partou psanců…
Mládeži do 12 let nevhodný, dabováno, 102 minut, vstupné 140 Kč

neděle 18. srpna v 16 hodin film V. Británíe/Kanada

10 ŽIVOTŮ KOCOURKA MŇOUKA
Rodinný. Animovaná komedie. Zhýčkaný sebestředný kocour Mňouk bere 
jako samozřejmost, když mu pod vlivem štěstěny zachrání život Růža, milující, 
dobrosrdečná a vášnivá studentka. Když ale přijde i o svůj poslední – devátý život, 
zasáhne osud a vyšle kocoura na cestu proměny.
Mládeži přístupný, dabováno, 88 minut, vstupné 130 Kč
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AKTUÁLNÍ PROGRAM KINA NA WEBOVÝCH STRÁNKÁCH.
ZMĚNA PROMÍTACÍHO ČASU – STŘEDA VŽDY OD 17 HODIN!

neděle 18. srpna v 19 hodin film USA

NÁMI TO KONČÍ
Romantický/drama. Námi to končí je před časem ohlášená adaptace úspěšného 
románu spisovatelky Colleen Hoover. Lily se stěhuje do Bostonu, vypořádává se 
s traumaty z dětství a plní si svůj podnikatelský sen. Potkává se s okouzlujícím 
lékařem Rylem a je z toho láska jako hrom. Jenže po čase si začíná uvědomovat, 
že z jejího milého se klube násilník a možná i psychopat…
Mládeži do 12 let nevhodný, titulky, 123 minut, vstupné 140 Kč

středa 21. srpna v 17 hodin film Francie

VOLÁNÍ ANTARKTIDY
Dokument. Těch několik tisíc kilometrů dělící Patagonii od  Jižního pólu jsou 
pro dobrodruhy fascinující a hypnotickou poutí. Někteří mluví i o závislosti, kdy 
se do vás Antarktida doslova zakousne. Luc Jacquet, režisér oscarového snímku 
Putování tučňáků, je závislý už třicet let. Tentokrát přichází s vizuálně podmanivým 
dobrodružstvím a předkládá před nás obrazy, které nejdou vyjádřit slovy. Je to 
skoro jako sbohem jednomu kontinentu a jeho obyvatelům, kteří nám mizí před 
očima.
Mládeži přístupný, dabováno, 83 minut, vstupné 80 Kč

pátek 23. srpna v 19 hodin film USA

DEADPOOL & WOLVERINE
Akční komedie/sci-fi. Wolverine se zotavuje ze zranění, když se setká s hlášku-
jícím Deadpoolem. Spojí se, aby porazili společného nepřítele.
Mládeži do 15 let nevhodný, dabováno, 127 minut, vstupné 150 Kč

neděle 25. srpna v 16 hodin film USA

HAROLD A KOUZELNÁ PASTELKA
Animovaný/fantasy. Dobrodruh Harold dokáže ve své kouzelné knize stvořit 
naprosto cokoliv prostě jen tím, že to nakreslí. Když vyroste a rozhodne se překreslit 
se ze stránek knížky do reálného světa, zjišťuje, že toho o životě ve skutečnosti 
mnoho neví – a  že jeho věrná fialová pastelka může způsobit mnohem více 
podivuhodných problémů, než si kdy uvědomoval.
Mládeži přístupný, dabováno, 88 minut, vstupné děti 130 Kč/dospělí 150 Kč

neděle 25. srpna v 19 hodin film Německo

FAKJŮ PRINCEZNY
Komedie. Ta blbka Chantal z Fakjů pane učiteli je Šípková Růženka! A to doslova. 
Dodělala školu a chce se stát influencerkou, pořád má ale jen 300 sledujících a noví 
nepřibývají. Všechno se ale může změnit. Věřte, nevěřte, se svojí kamarádkou 
se propadne kouzelným zrcadlem do světa pohádek. A Chantal má tak konečně 
příležitost nasbírat obsah pro svůj Instagram!
Mládeži do 12 let nevhodný, dabováno, 123 minut, vstupné 150 Kč

středa 28. srpna v 17 hodin film ČR

ZÁPISNÍK ALKOHOLIČKY
Drama. Film vypráví dramatický příběh mladé ženy bojující se závislostí na alko-
holu. Hlavní hrdinkou (byť jako hrdinka mnohdy nepůsobí) je mladá maminka, 
která se rozhodla nevzdat, nastoupit léčbu a bojovat se svým démonem i o svou 
rodinu. Jak těžké je si problém s pitím přiznat? Proč není překážkou závislosti ani 
malé dítě? Kde vzít sílu se léčit a co následuje poté? Na tyto a mnohé další otázky 
odpovídá autentická a upřímná filmová zpověď abstinující alkoholičky. V hl. rolích 
T. Ramba, M. Hanuš, B. Lukešová.
Mládeži od 15 let přístupný, 90 minut, vstupné 140 Kč

pátek 30. srpna v 19 hodin film USA

TWISTERS
Akční/thriller. Volné pokračování filmu „Twister“ z roku 1996. Bývalá lovkyně 
bouří Kate (Daisy Edgar-Jonesová) se znovu vydává na otevřené pláně, aby otes-
tovala nový převratný systém sledování bouří. Její cesty se tam zkříží s Tylerem 
(Glen Powell), okouzlující a bezohlednou hvězdou sociálních sítí, která se vyžívá 
ve zveřejňování svých dobrodružství při honbě za nebezpečnými bouřkami.
Mládeži od 12 let přístupný, titulky, 117 minut, vstupné 130 Kč
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Aktuální informace o představeních v předprodeji naleznete na internetových stránkách www.mujbijak.cz
telefony: 382 251 806, 382 251 996, 734 271 080 • e-mail: knihovna@kultura-protivin.cz • karfikova@kultura-protivin.cz

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK
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Dne 13. června si pro náš Protivínský 
vlastivědný klub připravil přednášku 
na téma „Písecká secese“ pan Jiří Hladký, 
který s klubem úzce spolupracuje něko-
lik let a již dříve seznamoval naše členy 
na svých besedách s kapličkami v okolí, 
atributy svatých a barokem jižních Čech. 
Tentokrát jsme se vypravili na procházku 
Pískem (a okolím) po secesních památ-
kách.

V úvodu pan Hladký podotkl, že na Pí-
secku podle něj existuje na 150 staveb, 
na kterých se prvky secese objevují, a záro-
veň nás seznámil s historií samotné secese, 
jež sahá do konce 19. století – ve Vídni 
se objevuje v polovině 90. let 19. století 
a s prvními lety nového století ji můžeme 
spatřit i v Písku (1905). „Už v baroku 
o vzhledu domu rozhodoval štukatér a my 
jsme měli prvotřídní štukatéry.“ Touto vě-
tou nám připomněl pan Hladký předchozí 
besedu z roku 2016, kdy jsme se zabývali 
barokem na Písecku a štukatérskými prvky 
na fasádách domů.

Secese se vyznačuje velkým množstvím 
kytek, často stylizovaných, je barevná, nemá 
ráda černou barvu (snad jen na kovaných 
zábradlích, ale i ta bývají v jiné barvě, vět-
šinou typické secesní zelené). Spoléhá se 
na sklo, a jak řekl pan Hladký, všude „cpe“ 
skleněné čočky. Mezi další prvky, podle kte-
rých poznáte secesi, patří například typické 
písmo použité na letopočty či názvy domů, 
nebo ozdoby ve formě různých druhů zvířat 
(pávi, orlové, ryby aj.). Na fasádách domů 
se velmi často objevuje typický secesní pr-
vek „mascaron“ (v podstatě obličej), nebo 
vejcovec. Jen je třeba se umět pořádně dívat. 
Secese se projevila i v tzv. užitém umění, 
jako je šperkařství (spony do vlasů), zrcadla, 
lampy, talíře, příbory apod.

Pan Hladký samozřejmě zmínil i nejzná-
mější jména secese (např. Alfonse Muchu 
a jeho fenomenální plakáty) a stavby – štu-
katérskou mistrovskou výzdobu Obecního 
domu a Wilsonova nádraží, či tělocvičnu 
v Libni, prostějovský Národní dům nebo 
mohylu Míru.

V souvislosti s těmito stavbami popsal 
i techniku, jíž je jako odborník na slovo 
vzatý přítomen i ve své řemeslné činnosti, 
a tou je tažená omítka: „Ta se nahodí, pak 
se vezme mokrý hadr a omítka se z toho 
vytahuje do konkrétních tvarů.“

A teď k našemu Písku. Pan Hladký 
přednášku o secesi doplňoval fotografiemi 
domů v Písku, přivezl s sebou dokonce 
i mapku, jak se lze projít ulicemi a přitom 
hledět vzhůru a pozorovat secesní výzdobu. 
V krátkém článku nelze popsat všechny 
fotografie, kterými přednášku doprovázel, 
je třeba si to projít. A tak, vezměte, milé 
čtenářstvo, následující řádky jako inspiraci.

V Písku se secesní domy nachází např. 
v ulici Budějovická, Kollárova, třída Národ-
ní svobody, nebo Fügnerovo náměstí. Středu 
Písku se secese vůbec nedotkla (Písek vy-
hořel, pak byl vystavěn a v době nástupu 
secese už Písek „stál“, a tak ve středu města 
secesní budovy nevznikly).

Písecká secese

Pan Hladký v další části přednášky 
představil jednotlivé písecké secesní domy, 
jejich typické prvky na fasádě (tu vejcovce, 
tu nápisy, jinde pávy, skleněné čočky, obdi-
voval téčková okna, pak zase orly, kterých 
je na domech v Písku velké množství aj.). 
Vily nesou různá jména, příkladem může 
být Jarmila (úzká ulička k nemocnici), ne-
bo Anuša (roh nádraží, odbočka na „Jih“, 
donedávna Alzheimer centrum).

A kde ještě secesi najdete? Dnešní Měst-
ský úřad (čp. 207 – bývalý okresní úřad, 
bývalá nemocnice), nebo naproti bývalému 
Elektropřístroji, dnes velkosklad papíru, teh-
dy hotel Gabriel (první hotel v Písku; když ho 
stavěli, byl za Pískem, de facto v poli; 1898).

Co rozhodně stojí za zmínku, je první 
stavba architekta Jurkoviče – než byly Bes-
kydy, nebo Luhačovice, stavěl Dušan S. Jur-
kovič u nás – u pana továrníka Raaba. Ten 
byl proti dřevěným věcem na fasádě – dře-
věným prvkům po stranách říkal holubníky. 
I proto jejich spolupráce ze začátku vázla, 
dokonce se neshodli ani na barvě fasády. 
Nakonec přece jen 
k domluvě došlo: 
„…a ten Jurkovič 
tam stojí a je.“ Nad 
sv. Václavem na fa-
sádě jsou secesní 
prvky. A kde ho na-
jdete? Vyzkoušejte 
QR kód.

Pan Hladký připomněl, že tu a tam 
došlo ke změně původního vzezření stavby 
(někde je neumětelsky udělaná garáž, jinde 
zase rozvaděč, nebo elektrické vedení, ale 
to vše jsou vesměs „detaily“). Co ale vadí, 
je havarijní stav fasády některých domů. 
Bude stačit pár let a ozdoby, které byly 
pro domy typické, spadnou samy a nikdo 
už nedá dohromady, jak dům vypadal, aby 
se dal do původního stavu – jak říkal pan 
Hladký, chtělo by to „vošlechtit“.

Nejčistší stavba v Písku stojí u ZUŠ 
(dřívější Lidové školy umění, nebo také 
„bývalí policajti“, ale úplně původně ne-

mocnice doktora Novotného) – fasáda je 
nenápadná, monochromně vybarvená (je 
z roku 1907). Pan Hladký zavzpomínal 
i na dům stojící na třídě Národní svobody 
(ochranné pásmo památkové zóny), dole byl 
bowling. Vyprávěl, že fasádu otloukli tak, až 
se dostali k původním třem barvám. Když 
oznámili majiteli, jaká kombinace barev 
tam je, majitel byl zásadně proti, aby se 
na fasádě po rekonstrukci objevilo spojení 
právě těchto barev. Ale nakonec se nechal 
přesvědčit, a když sundali lešení, byl pře-
kvapený, jak skvěle spolu zelená s cihlovou 
působí. Na Fügnerově náměstí zase najdeme 
dům U Pávů. Obdivuje chlapy, co to doká-
zali udělat – nahoře je dáma, má krajkový 
spodek sukně (štukatérský mistrovský kou-
sek), v koncích pávů jsou sklíčka.

Pan Hladký připustil, že dnes není lehké 
sehnat šikovné řemeslníky, a zmínil, že má 
na starosti čtyři štukatéry, kteří se naučili ře-
meslo od „starých dědků“, a dokonce studují 
památkovou péči. Jsou tak „zfanfrnění“, že 
za zakázky nechtějí rovné zdi.

V závěru upozornil posluchače, že 
secese není jen ve městě, ale že ji můžeme 
najít i na vesnici, např. v Jamném. A přidal 
informace i k našemu Protivínu. A kde u nás 
najdete secesní domy? V místě, kde probí-
hala beseda – ECM, dále na rohu Jiráskovy 
a Luční ulice a pak takřka naproti pekárně 
Polanských stojí dva domy, které jsou si 
výzdobou podobné.

Plánů by pan Hladký měl dost – plánuje 
zmapovat architekturu vesnice na píseckém 
okrese (školy, hospody, lihovary, roubenky) 
– jezdí, fotí. Na místě si do diktafonu komen-
tuje příslušná místa, čísluje fotky a doma vše 
ihned kompletuje. Důkazem toho jsou i jeho 
publikace. Dvě z nich věnoval členkám klu-
bu – paní Mašindové a druhou po dohodě 
věnoval do sbírek dějepisu Základní škole 
Protivín. Tímto mu děkujeme nejen za pro-
hloubení znalostí o secesi na Písecku, ale 
i za spolupráci. Budeme se těšit na další 
„procházku s očima navrch hlavy“.

za PVK P. Čecháčková
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V pátek 31. května jsme si prohlédli Mu-
zeum JUDr. Otakara Kudrny v Netolicích, 
které rozhodně stojí za návštěvu. Zakladatel 
muzea Otakar Kudrna se aktivně věnoval 
sběratelské činnosti předmětů tradiční 
i umělecké řemeslné výroby. Viděli jsme 
sbírku zbraní, známek, pohlednic, starožitné 
předměty, výšivky, šaty, knihy, keramiku 
a další. Prohlídku komentovala sama paní 
ředitelka muzea a náš zážitek byl dokonalý.

Ktiš. Poněkud zapomenutá obec v pod-
hůří Šumavy, kam vedla naše další cesta. 
Krátkou procházkou od autobusu jsme došli 
k obnovené kalvárii s vyhlídkou na obec 
Ktiš. Původních čtrnáct zastavení zhotove-
ných z kamene bylo z velké části nahrazeno 
dřevěnými replikami. Na nich jsou nově vy-
malovány výjevy z Kristovy cesty utrpení. 
V obci jsme se podívali do interiéru místní-
ho kostela sv. Bartoloměje včetně komen-
táře o jeho historii i současnosti. Ve svém 
interiéru skrývá jeden nezvyklý prvek. Aby 
bylo pro věřící z osad ze širokého okolí 
v kostele dostatek místa, má kruchta dvě 
patra. I zde nás zaujaly na stěnách kostela 
obrazy křížové cesty. Ani místní hospůdka 
nás nezklamala. Kdo byl při chuti, podávaly 
se zde k obědu smažené olomoucké tvarůž-
ky s bramborem a tatarkou.

Za týden ve čtvrtek 6. června jsme se 
nacházeli ve středních Čechách v Hořo-
vicích. Místní Nový zámek se zámeckým 
parkem je dnes v majetku státu. Prohlíd-
kové okruhy v trvání 45 a 90 minut dávají 

Členové Protivínského vlastivědného klubu 
na cestách za poznáním

představu o životě šlechty i služebnictva 
na zámku v průběhu 19. století. Zámek byl 
po druhé světové válce původním majite-
lům vyvlastněn. V průběhu let se na něm 
podepsalo nevhodné využívání různými 
organizacemi a v roce 1980 započala jeho 
postupná obnova. Zámek byl zachráněn 
a dnes je památkovou chloubou Hořovic.

Na zpáteční cestě bylo naší zastávkou 
Hornické muzeum v Příbrami. Ševčínský 
důl se dodnes pyšní historickou těžní věží. 
V dole se těžilo především stříbro a olověné 
rudy. V roce 1914 bylo v dole dosaženo 
hloubky 1108 metrů. Dnes je důl zatopený 
vodou, šachta je překrytá betonovou deskou 
a zásypem. V interiéru těžní věže jsme se 
seznámili s těžkou a nebezpečnou prací 
horníků v dolech. Muzeum hornictví vlastní 
i jedinečnou sbírku minerálů nalezených 
v místních dolech. Jsou zde ukázky rudných 
hornin a raritou je největší nalezený valoun 
téměř čistého stříbra.

Vítaným zážitkem na konci výletu byla 
přeprava naší skupiny důlním vláčkem 
po kolejích v délce 300 metrů od Hornic-
kého muzea k Dolu Anna. Tam nás čekal 
připravený autobus. Ponaučení pro nás. Je 
dobré jednou za čas potkat a seznámit se 
s tím, jak naši předkové žili a mnozí těžce 
pracovali. Budeme si snad více vážit naši 
současnosti, kterou jsme přeci jen posunuli 
o něco dále.

za PVK Jan Lažanský

V sobotu 15. června uspořádal Sbor 
dobrovolných hasičů v Záboří dětské odpo-
ledne plné zábavy pro malé i velké. Starší 
děti měly připravená stanoviště s úkoly 
pro mladší děti. Kdo chtěl, mohl si nechat 
pomalovat obličej. Protivínští policisté nám 
přijeli ukázat policejní auto a na závěr jsme 
si opekli buřty. Díky všem, kteří se na této 
akci podíleli – jak přiložením ruky k dílu, 
tak i finančně.

IČ

Dětské odpoledne 
v Záboří

Prodloužení akce do konce srpna 2024
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•  V podkroví kaplanky se můžete až 
do konce srpna potěšit obrazy výtvarní-
ka Daniela Bechera (www.dbecher.cz).

•  V pondělí 2. září 2024 od 17:00 hodin 
zde proběhne zahájení výstavy díla 
Ralfa Schaffarze (www.ralf-schaffarz.cz),  
která bude k vidění do konce října 2024.

•  V prostorách infocentra budou o prázd-
ninách vystaveny fotografie Jiřího 
Kvasnovského a v měsících září + říjen 
můžete zhlédnout tematickou výstavu 
k příležitosti 90. výročí protivínského 
fotbalového hřiště.

Během 17. Městských slavností proti-
vínských 31. srpna 2024 bude vstup do kap-
lanky zdarma a otevřeno bude do 18 hodin.

Těšíme se na vaši návštěvu – o prázdni-
nách denně od 9 do 17 hodin, od září pak 
pondělí–pátek od 8 do 16 hodin.

Pozvánka
do kaplanky

se uskuteční ve dnech
– úterý 27. srpna od 15.30 do 18 hodin
– a čtvrtek 29. srpna od 9 do 11 hodin
před budovou Domu s pečovatelskou 
službou na Masarykově náměstí.

V našem městě tato akce již několikátým 
rokem probíhá zásluhou členů Spolku Svaz 
zdravotně postižených Protivín, hlavním po-
řadatelem a organizátorem je IGY Centrum 
České Budějovice.

SBĚR KABELEK V PROTIVÍNĚ
„Kabelkový veletrh“ proběhne v Čes-

kých Budějovicích ve středu 18. září. 
Veškerý výtěžek bude použit na podporu 
nadaných dětí skrze Nadační fond Jihočeské 
naděje.

Máte-li doma starší, nepoužívanou 
a přitom zachovalou kabelku, přineste ji, 
budeme velice rádi. Podpoříte záslužnou 
věc, pomůžete nadaným dětem.
Předem velice děkujeme.
Spolek Svaz zdravotně postižených Protivín

Spolek Svaz zdravotně postižených Protivín upozorňuje své členy:
• na francouzský dokumentární film „Volání Antarktidy“

v kině Protivín ve středu 21. srpna od 17 hodin
Členové Spolku SZP Protivín mají vstup volný.

• na divadelní představení „Mlčeti zlato“
v Domě kultury Protivín ve středu 11. září od 19 hodin

Proti předložení zakoupené vstupenky bude při příchodu do vestibulu  
proplacena částka 200 Kč.

Podrobné informace v programové části Protivínských listů a na vylepených plakátech.

Slavnostní vítání nových občánků města
Dne 18. června přivítal starosta Jaromír Hlaváč nové občánky našeho města.

Na fotografii Elena Sikorska a Jaroslav 
Klavík s dcerou Amálií, Nikol a Daniel 
Sybalovi s dcerou Helenou, Jana a Stanislav 
Šálkovi se synem Jakubem, Soňa Brůžková 
a Tomáš Batista s dcerou Sofií, Kateřina 
a Josef Kronikovi se synem Josefem, Ka-
teřina Soukupová se synem Sebastianem.

Na fotografii Kristýna a Ondřej Kohoutovi 
s dcerou Olívií, Tereza Kneblová a Miroslav 
Parýzek se synem Miroslavem, Martina Bís-
ková a Michal Lemberka s dcerou Annou, 
Michaela Pudivítrová a Lukáš Chalupa se 
synem Tadeášem, Michaela Kratochvílová 
a Lukáš Prokop se synem Jáchymem, Klára 
Honzíková a Ondřej Kolář s dcerou Adélou, 
Kristýna a Michal Šefránkovi se synem 
Patrikem.
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EVANGELICKÁ CÍRKEV 
METODISTICKÁ

farnost Protivín,  
Mírová 171

Srdečně zveme na bohoslužby  
červenec–září

NEDĚLE 21. 7. od 9.00 hod.
„Ty věříš, že je jeden Bůh. To je správné. I démoni 
tomu věří, ale hrozí se toho.“
Bohoslužba s kázáním (Novák R.)

NEDĚLE 28. 7. od 9.00 hod.
„Jako je tělo bez ducha mrtvé, tak je mrtvá 
i víra bez skutků.“
Bohoslužba k Jeho slávě (laický kazatel)

NEDĚLE 4. 8. od 9.00 hod.
„Jako si Otec zamiloval mne, tak jsem si já 
zamiloval vás. Zůstaňte v mé lásce.“
Slavnostní bohoslužba s vysluhováním Ve-
čeře Páně (kazatel Novák R.)

NEDĚLE 11. 8. od 9.00 hod.
„Cti Hospodina ze svého majetku i prvotinami 
z celé své úrody!“
Bohoslužba s kázáním a písněmi (Novák R.)

NEDĚLE 18. 8. od 9.00 hod.
„Nenávidí-li vás svět, vězte, že mě nenáviděl 
dříve než vás.“
Bohoslužba s kázáním (Novák R.)

NEDĚLE 25. 8. od 9.00 hod.
„Ježíš Kristus: Kdo nenávidí mne, nenávidí 
i mého Otce.“
Bohoslužba s kázáním (laický kazatel)

NEDĚLE 1. 9. od 9.00 hod.
„Posvěť je pravdou; tvoje slovo je pravda.“
Slavnostní bohoslužba s  vysluhováním  
Večeře Páně (br. Novák R.)

NEDĚLE 8. 9. od 9.00 hod.
„Můj synu, kdyby tě lákali hříšníci, nepřivoluj!“
Slavnostní bohoslužba (Šálková M.)

NEDĚLE 15. 9. od 9.00 hod.
„Počátek poznání je bázeň před Hospodinem, 
moudrostí a kázní pohrdají pošetilci.“
Husovo kázání z jeho Postilly v nové češtině 
(Novák R.)

Kursivou uvedené verše z Bible (ČEP) jsou často 
základem pro nedělní kázání.

ROZHOVORY NAD BIBLÍ
Od září opět každou druhou středu od 17. 00 
hodin v klubovně sborového domu.
Biblické hodiny:
Písek – středy od 10.00 hod.
Týn nad Vlt. – úterý od 17.00 hod.
Setkání nad Biblí:
Vimperk – pondělí od 17.00 hod.
Bohoslužby:
Sbor Týn nad Vlt. od 14.00 hod.
Sbor Vimperk od 9.30 hod.

•  Naše Diakonie pomáhá obětem šikany, 
maminkám v nouzi, drogově závislým.

•  V  knihkupectví nabízíme BIBLI a  jinou 
duchovní literaturu.

•  Křty – svatební obřady – pohřby. Vždy 
po domluvě s kazatelem.

Farní úřad tel.: 775 941 105
E-mail: protivin@umc.cz ; www.umc.cz
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Činnost našeho „Klubu“ jsme začaly 
plánovat již v lednu. Akcí každoročně 
pořádáme jen pár, v rámci našich časových 
i kapacitních možností.

První akcí, o které jsme již informovaly, 
byl dětský karneval, který se konal v únoru 
letošního roku. Velká účast dětí v doprovodu 
jejich rodičů a prarodičů nám jen potvrdila 
to, že má cenu tento maškarní rej pořádat. 
Následovala výroční členská schůze, kde se 
sešla převážná většina členek. Za možnost 
uspořádat obě akce děkujeme Restauraci 
U Rychtářů.

Zcela mimo plán se nám v červnu 
naskytla příležitost uspořádat zdravotní 
přednášku o bylinkách a mastičkách. Byl 
to příjemně strávený čas v Království času, 
kde nám pan Karel Steinbauer zodpověděl 

Krátká zpráva z činnosti Klubu žen Protivín, z. s.
veškeré dotazy týkající se použití bylinek 
na různé zdravotní potíže.

V létě plánujeme návštěvu některého 
představení na otáčivém divadle v Týně nad 
Vltavou. Tím to však nekončí, nebudeme 
zahálet, musíme připravit vše potřebné 
na naši již tradiční podzimní akci pro děti, 
kterou je Protivínský pohádkový les v areálu 
Zahradní restaurace Belveder. Napište si 
do kalendáře termín – nedělní odpoledne 
8. září 2024. Vše bude včas plakátováno, 
snad nám bude počasí přát. Touto akcí 
náš rok určitě neskončí, pár nápadů máme 
ještě v hlavě, tak uvidíme, co se povede 
uskutečnit.

Za „Klub“ vám všem přejeme krásné 
léto a těšíme se na viděnou.

J. Kubecová

V úterý 18. června proběhla v Re-
stauraci U Rychtářů beseda s Domácím 
hospicem Athelas z Písku, která se pořá-
dala pro Spolek Svaz zdravotně postiže-
ných Protivín. Na setkání přijela zdravotní 
sestřička z hospice Milada Štojdlová, so-
ciální pracovnice Petra Dvořáková a kaplan 
Miloš Drastík.

Na úvod představila zdravotní sestřička 
účastníkům besedy fungování hospice, ale 
také samotné pojmy hospic a paliativní pé-
če. Nastínila, jaká je v současné době situace 
s hospicovou péčí v jihočeském kraji. Tedy, 
že jde o jediný kraj v České republice, kde je 
péče plně pokrytá a dostupná. Zmínila také 
to, že Domácí hospic Athelas bude koncem 
tohoto roku slavit své desetileté výročí. 
A právě díky dlouhodobému fungování 
a povědomí o hospici se každým rokem 
na jejich služby s důvěrou obrací víc a víc 
pacientů a jejich rodin.

Poté převzala slovo Petra Dvořáková, 
která mluvila o úkolech a náplni práce so-
ciální pracovnice v hospici. Hovořila o tom, 
že právě sociální pracovník je člověk, se 
kterým přijde pacient či rodina v hospici 
poprvé do styku. Obeznámí je s možnostmi 
péče, s fungováním celého hospice a ná-
sledně pomáhá rodině vyplňovat důležité 
formuláře, stejně tak vyřizovat sociální 
příspěvky.

Zdravotní sestra Milada poté vysvětlila 
účastníkům rozdíly mezi dvěma zdravotní-
mi službami domácího hospice, a to hospi-
covou péčí a ambulancí paliativní medicíny, 
jejich specifika a fungování. Následovala 
také ukázka pomůcky pulzního oxymetru 

Beseda s Domácím hospicem Athelas
a ukázka zdravotnické brašny, které s sebou 
sestry k pacientům vozí domů.

Na závěr Miloš Drastík, kaplan hospice, 
uvedl několik příběhů ze své duchovenské 
práce. Nastínil, že služba kaplana spočívá 
především v naslouchání a plné pozornosti 
a přítomnosti u pacienta.

Beseda nakonec trvala zhruba dvě ho-
dinky, sešlo se asi 20 lidí a celé odpoledne 
bylo prodchnuté příjemnou atmosférou. 
Na konci byl také čas na dotazy, kdy se 
jedna z účastnic ptala na cenu hospicových 
služeb, načež jí bylo vysvětleno, že péče 
je zcela zdarma a je hrazena zdravotní 
pojišťovnou.

Tato beseda proběhla také za podpory 
Nadace EP Corporate Group.

Barbora Smrčinová,
PR manažerka a fundraiserka
Domácí hospic Athelas Písek

Spolek Svaz zdravotně postižených 
Protivín srdečně děkuje zaměstnancům 
Domácího hospice Athelas Písek, kteří se 
podíleli na přípravě a uskutečnění besedy 
v Protivíně. Jsme velice rádi, s jakým 
porozuměním a ochotou přijali pozvání 
do našeho města, zajistili propagaci a do-
kázali citlivě a srozumitelně pohovořit 
o tématu, které může připravit život 
kdykoliv pro kohokoliv z nás. Přesvědčili 
nás, že „Andělé opravdu existují“. Už 
víme, kde je vyhledat. Oni nám rozumí 
a jsou ochotni nám pomáhat. Jsme jim 
opravdu vděčni.

Děkujeme.
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V soboru 10. 8. 2024 bude ve sportov-
ním areálu města, ve kterém je fotbalové 
hřiště hlavním sportovištěm, uspořádána 
slavnost, na které si chceme trochu v re-
tro stylu připomenout dobu, ve které se 
tehdy jedno z nejlepších a nejmoderněj-
ších fotbalových hřišť otevíralo. Začnu 
historií…

12. 8. 1934
Vybudování nového hřiště, které by 

mělo nahradit nevyhovující hřiště u Karto-
nážky (s rozměry 85 × 50 metrů, bez šaten 
a sociálního zařízení) na louce za nádražím 
u státní silnice na Písek, bylo základním 
úkolem nového výboru oddílu kopané (v té 
době ještě SK Merkur Protivín) zvoleného 
na počátku roku 1934. Předsedou oddílu byl 
zvolen MUDr. Alois Svoboda. Potřebný po-
zemek k výstavbě hřiště oddílu daroval pan 
Antonín Řežábek. S úpravou nového hřiště 
U Obory se započalo koncem března roku 
1934. Po vyměření a vytýčení vlastní hrací 
plochy panem vrchním oficiálem ing. Pitrou 
bylo přikročeno k vyrovnání terénu místy 
až 60 cm vysokou navážkou. K tomu účelu 
bylo zapotřebí převést a z větší části dovézt 
cca 1 300 m3 materiálu. K těmto pracím 
byla zavedena pracovní povinnost členů 
oddílu a využito služeb několika place-
ných dělníků. Povozy k přepravě materiálu 
zdarma poskytli pánové Böhm, Kanda, 
Kodat, Kolafa, Řežábek, Vávra, Votický, 
Vondra a paní Ceplechová. Každý povoz 
byl do přepravních prací zapojen v průměru 
40 pracovních dnů. Dne 26. června 1934 
bylo hřiště zaseto travinou. Dále práce 
pokračovaly zbudováním vybavení hřiště. 
V prvé řadě bylo postaveno 100 bm zábradlí 
spojeného se sedadly pro 200 osob. Dále 
byly postaveny branky, zasazeny stožáry 
na vlajky a vystavena pokladna. Ze starého 
hřiště byly převezeny hodiny. Ke slav-
nostnímu otevření hřiště byla postavena 
provizorní stupňovitá tribuna pro čestné 
hosty. Všechny tyto práce byly provedeny 

90 let protivínského hřiště

v režii klubu za přispění stavitele Budína. 
Materiál dodala a zčásti zdarma zapůjčila 
firma Řežábek. Kostry pro prodejní budky 
(bufet, kavárna, trafika, výčep) a záchody 
s částí prken jakož i židle na tribunu a lávky 
pro druhou dlouhou stranu hřiště zapůjčil 
vrchní sládek pivovaru ing. Dvořák, který 
nechal budky zčásti postavit zaměstnanci 
pivovaru. O ozvučení hřiště rozhlasem se 
postarala firma Rychlý z Protivína.

Otevření nového hřiště v Protivíně 
bylo s velkým zájmem sledováno veškerou 
jihočeskou fotbalovou veřejností a bylo 
předmětem zpráv v tisku. Již 11. července 
1934 byla v Jihočeském sportovním týde-
níku zveřejněna následující informace: Dne 
12. srpna otevírá SK v Protivíně slavnostním 
způsobem velikým nákladem nově vybu-

dované hřiště o rozloze 151 × 107 m (hrací 
plocha 102 × 68 m), které svou polohou 
a terénem bude jedním z nejlepších v jižních 
Čechách.

Přípravě otevření nového hřiště byla ze 
strany výboru Sportovního klubu věnována 
mimořádná pozornost a byla předmětem 
několika mimořádných výborových schůzí. 
Organizace a personální zajištění akce byly 
projednány do nejmenších podrobností. 
Funkcí vrchního pořadatele byl výborem 
SK pověřen Dr. František Dvořák, jeho 
pomocníkem pak profesor Ladislav Strnad.

Slavnostní otevření hřiště u lesa 
Obory proběhlo 12. srpna 1934 pod 
protektorátem městské rady v Protivíně 
a Jihočeské župy fotbalové. Program byl 
zahájen již v 8 hodin dopoledne cyklistic-
kým závodem na trati Protivín (náměstí) 
– rybářská škola ve Vodňanech a zpět. Závo-
dilo se ve dvou kategoriích – do 18 let a nad 
18 let. Tři nejlepší cyklisté z každé kategorie 
obdrželi věcné ceny. V 8.30 hodin pak byl 
odstartován štafetový běh městem. Pořádání 
této akce se ujal spolek Vysokoškolský sport 
Protivín. Start byl před hostincem pana 
Strnada, cíl pak na náměstí. Trať měřila 
celkem 1 200 metrů, každé družstvo tvořili 
3 běžci, kteří uběhli každý svůj 400 metrový 
úsek. Běžci posledního úseku po skončení 
závodu společně odešli k pomníku padlých 
v dolní části náměstí, ke kterému vítězné 
mužstvo štafetového běhu položilo kytici. 
V 9 hodin program pokračoval turnajem 
v kopané na novém hřišti za účasti klubů SK 
Heřmaň, SK Krč, SK Milenovice, SK Pa-
seky, SK Skály a protivínské XI. Vrchním 
pořadatelem a zároveň vrchním rozhodčím 
turnaje byl ing. Kovařovič. Losem byly 
určeny soupeři a pořadí zápasů takto: Pa-
seky – Milenovice, Heřmaň – protivínská 

Nové hřiště na papíře Pokračování na straně 21   

Plakát a pozvánka k otevření hřiště
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XI, Skály – Krč. Turnaj se hrál na 2 × 25 
minut, v případě nerozhodného výsledku 
se prodlužovalo 2 × 10 minut, při vstřelení 
první branky v nastaveném čase byl zápas 
ukončen. Protože v době slavnostního 
otevření nového hřiště nebyly ještě vy-
budovány kabiny, mužstva se převlékala 
v domech protivínských občanů – u pánů 
Koce, Kostince a Vojíka.

Odpolední  program pokračoval 
od 13 hodin před protivínskou školou, kde 
se seřadil slavnostní průvod. Průvod vyšel 
v 13.30 hodin. V čele šla hudba, za ní zá-
stupci protektorů akce, tj. zástupci městské 
rady Protivín a Jihočeské župy fotbalové, 
dále pak prezidium klubu SK Protivín. 
Před průvodem jeli cyklisté. Průvod pro-
cházel městem, na velké části domů vlály 
československé prapory. Během průvodu 
městem byly prodávány vstupenky na od-
polední program, který proběhl na novém 
hřišti. Slavnostní průvod dorazil na hřiště 
ve 14 hodin. Následovalo vztyčení českoslo-
venské státní vlajky a projevy předsedy klu-
bu MUDr. Aloise Svobody a starosty města 
Protivín V. Pexídra. V projevu MUDr. Svo-

12. 8. 1934 SK Protivín při příležitosti otevření hřiště U Obory před zápasem  
s XI. Jihočeské fotbalové župy
Stojící zleva: člen výboru Marek, Veselý, Siblík, Dědič, Klimeš, Mikšíček, Šrůma,  
předseda SK MUDr. Svoboda; sedící zleva: Černý, Polanský, Jaroš, Vobořil, Kacbunda

body početné obecenstvo radostně přivítalo 
zprávu, že dochází ke změně názvu klubu 
z Merkur na původní a tradiční SK Protivín. 
Program poté pokračoval od 14.30 hodin 
sehráním finálového utkání dopolední sou-
těže v kopané a dále od 15 hodin ukázkou 
šermu a boxu. Čtyři šermíři vystoupili pou-
ze za náhradu cestovného, dvojice boxerů 
za náhradu 40,- Kč. V 17 hodin proběhl pro-
slov zástupce Jihočeské župy fotbalové pana 
Stehlíčka a zástupce klubu SK Protivín. 
Po těchto proslovech byl od 17.30 hodin 
zahájen vrchol slavnostního otevření hřiště 
– fotbalový zápas reprezentační XI. Jihočes-
ké župy fotbalové proti místnímu SK Proti-
vín. Župní jedenáctka byla složena z hráčů 
SK České Budějovice, SK Stadion České 
Budějovice, SK Meteor České Budějovice 
a SK Vodňany. Za SK Protivín nastoupila 
jedenáctka v sestavě: Jaroš, Klimeš, Vobořil, 
Veselý, Mikšíček, Šrůma, Černý, Siblík, 
Polanský, Dědič a Kacbunda. Utkání řídil 
rozhodčí Jordák. SK Protivín v té době hrál 
župní 1.b třídu. Proti němu nastoupili hráči 
z předních klubů župy. Výsledek zápasu 
tomu také odpovídal. I přes velkou snahu 
a obětavost domácích utkání skončilo ví-
tězstvím župní jedenáctky 5:0, když čtyři 
branky vítězů vstřelil Cvach (Meteor ČB) 
a jednu John (Stadion ČB).

Slavnost byla zakončena věnečkem, 
který začal ve 20 hodin v hotelu Zelenka. 
K tanci a poslechu hrála zesílená hudba 
pana Brůny.

Slavnostní otevření nového hřiště mělo 
kromě společenského přínosu pro klub 
i přínos ekonomický. Příjmy v hotových 
penězích činily 9 872,20 Kč, výdaje pak 
4 341,20 Kč. Po připočtení daru města 

Pokračování na straně 22   Zápis v městské kronice k otevření hřiště
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10. 8. 2024
je nejbližší sobota k historickému 

datu otevření hřiště, proto se naše slav-
nost koná právě tento den. Nemá to 
vůbec nic společného s narozeninami 
kohokoliv. Kdybych chtěl oslavu hřiště 
dělat na narozeniny, dělal bych je 10.11. 
To je mám já.

Chceme trochu kopírovat oslavy 
v den otevření, takže začneme symbo-
lickou vyjížďkou na kolech po trase, 
kterou běhají fotbalisté při svých kon-
dičních trénincích. Závod Protivín – 
Vodňany – Protivín raději vynecháme, 
abychom měli komu rozdat pamětní 
plakety. Nejsou třeba žádné přihlášky, 
jen se se svým kolem dostavit ve stano-
venou dobu před hlavní vchod areálu.

Během dopoledne začnou turnaje 
na všech sportovištích areálu – fotbalo-
vý, tenisový, beachvolejbalový, nohej-
balový a turnaj v petangue, které budou 

 Dokončení ze strany 21

ve výši 525,- Kč a darů pánů MUDr. Svobo-
dy, Macharta, Suchého a Řežábka v celkové 
výši 400,- Kč představoval čistý zisk akce 
částku 6 456,- Kč.

Po skončení fotbalové sezony na pod-
zim roku 1934 došlo k dalšímu vyrovnání 
hrací plochy ornicí a byla přemístěna zadní 
část plotu až na hranici pozemku k lesu. 
Na jaře roku 1935 došlo k dobudování are-
álu hřiště na kopanou, když byly vystavěny 
zděné šatny, klubovna a krytý přístřešek 
pro diváky.

Nový sportovní areál kromě hřiště 
na kopanou zahrnoval i tři pískové tenisové 
kurty, které byly umístěny za fotbalovou 
brankou směrem k lesu. Přípravné práce 
na jejich výstavbu včetně stavby studny 
započaly na podzim roku 1934 a pokračo-
valy na jaře roku 1935. Již na podzim roku 
1935 se LTC odbor SK Protivín zúčastnil 
okrskových mistrovských zápasů a nevedl 
si vůbec špatně. Ale to již je jiná historie 
dalšího protivínského sportovního klubu.

Ing. Pavel Moc

Zdroje: 
Prácheňské muzeum Písek

SOkA Písek – fond Sportovní klub  
Protivín

Miroslav Dlesk: Sedmdesát let  
kopané v Protivíně

Jihočeský sportovní deník –  
ročník 1934, 1935
Hlas lidu – ročník 1934

probíhat zhruba do 15.00 hodin. Tady si 
týmy zajišťovali ředitelé jednotlivých 
závodů. Od 13.00 hodin budou zahájeny 
dětské štafety na školním hřišti základní 
školy. Do těchto závodů mohou rodiče 
přihlásit své děti na mém telefonním 
čísle, uvedeném na plakátku. Jedná se 
o smíšené libovolné štafety omezené 
pouze věkovými kategoriemi. V prů-
běhu dne bude v areálu probíhat do-
vednostní soutěž ve střelbě na branku.

Zájemci o historii klubu si budou 
moci v tělocvičně prohlédnout výstav-
ku archivních materiálů, týkajících 

se této události. Stejná výstavka bude 
instalována i v infocentru na náměstí 
a ve foyeru kina, ale až v zářijových 
dnech. Po 15. hodině postupně vyhlásí-
me vítěze jednotlivých turnajů a závodů 
a od 17.00 hodin sehraje A mužstvo FK 
Protivín první mistrovské utkání sezóny 
2024/25. Během poločasové přestávky 
proběhne poslední soutěž dne, žonglo-
vání fotbalovým míčem na čas.

Ve 20.00 hodin zakončíme naši 
slavnost taneční zábavou. Hrát bude pan 
Bezděkovský z Vodňan.

Václav Křišťál
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Na zveřejnění zprávy o nálezu časové 
schránky obyvatel osady Krč vyčkával více 
než čtyři roky kostelník, ponocný a zachránce 
křížů Petr Pavel Hanus ze Skal. Skoro přesně 
před 110. lety 16. dubna 1914 byl vyroben 
a uložen časový vzkaz pro ty, co ho jednou 
snad naleznou, truhlářem Antonínem Čížkem 
z Krče č. 8 a Václavem Polánským z Krče 
č. 7 do truhlářské zakázky, kterou si od nich 
nechala vyrobit Římskokatolická farnost Krč 
v roce 1914. Vzkaz budoucím generacím, 
časopisy, noviny, pohlednice i reklamy. To 
všechno obsahovala časová schránka, kterou 
Petr Pavel Hanus objevil náhodou před pár 
lety v dřevěné konstrukci podstavce na sochu. 
Pro starý dřevěný podstavec, který byl již dávno 
vyřazen z používání, chtěl najít nové důstojnější 
využití. Měl v úmyslu nakonec opravený pod-
stavec využít pod sochu sv. Barbory do kostela 
v Heřmani, kde byl tehdy kostelníkem. Socha 
sv. Barbory měla být v kostele umístěna tak, jak 
to zachytila jediná dochovaná fotografie ze 60. 
let 20. století, tedy na menze bočního oltáře svaté 
Barbory skalské. Někdo si může klást otázku 
proč přídomek skalské; bylo to z oprávněného 
důvodu, pravá strana kostela sv. Jiljí byla vždy 
určena pro věřící ze Skal, Budičovic, Dvorců 
a Božovic. Torzo oltáře, sochy a další neúplné 
části, tehdy Petr Pavel Hanus opravoval několik 
let po chvilkách doma i za odborné pomoci 
restaurátorky Ivy Petrové z Písku. Restaurá-
torka na oltáři tehdy opravovala nedochované 
a poškozené křídové polychromie. Jednoho 
dne, když se chystal podstavec před opravou 
přenášet, mu bohužel upadl na zem. Po pádu 
podstavce měl pocit, že v něm něco zachrastilo. 
Zkusil tedy s ním znova zatřást, jestli se mu to 
náhodou nezdálo a ejhle, ono tam přece jenom 
něco asi bylo. Snažil se do konstrukce postavce 
dostat bez násilí, bohužel podstavec neměl žád-
né viditelné šrouby nebo hřebíky. Musel proto 
využít služeb aku vrtačky a pily. Do dřevěného 
dna vyvrtal čtyři otvory, které prořízl do tvaru 
obdélníka pilou. Nechal chvíli vyříznutý otvor 
bázní očekávání minulého času odvětrat a po půl 
hodině se pokusil obsah tajemného obsahu po-
kladu opatrně vyzvednout. Vyzvedl pakl listin 
vesměs dnešního formátu A4 a A5. Mezi prvními 
dokumenty nalezl vzkaz budoucím generacím 
ve formátu A6, celkem 8 stránek textu.

Doslovný přepis textu pro vás, čtenáře, je 
zde: „Tento podstavec pod sochu sv. Linharta byl 
pracován dne 15. dubna 1914 truhlářem Anto-
nínem Čížkem z Krče č. 8. Bylo to za panování 
císaře Rakouského a krále českého Františka 
Josefa I. z rodu Habsburského. Biskupem byl 
Josef Hůlka na Českobudějovické diecézi pod 
níž i náš kostel patří a jeho podobizna jest mezi 
lístky v podstavci uložena jakož i podobizna 
císaře, který panuje již 66. let, nejstarší to 
panovník co je známo. Před ním nejdelší dobu 
vládla Viktorie královna anglická 62. roků, která 
zemřela asi roku 1902. Papežem římským byl 
Pius X. Okresním starostou byl Josef Suhrada, 
rolník v Račicích, a zrovna tento týden zemřel 
ve stáří 45. let na ledvinovou nemoc. Obecním 
starostou byl Václav Svatek rolník č. 23 v Krči. 
Jest starostou již 9. roků, protože nikdo jiný 
nechtěl být. Největším sedlákem té doby v Krči 
byl Jan Hrdina čp. 19, měl asi 125 strychů půdy, 
po něm Václav Rejda čp. 13 asi 110 strychů. 
Rolníci byli následující: čp. 1. u silnice Fr. Pro-
fant, čp. 2 Josef Hořejš, čp. 4 Jan Mikeš, čp. 5 
Josefa Hauzerová, čp. 6. Václav Vojík, č. 7. v dole 
proti rybníku Václav Polánský 38 let stár tento 
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spis psal. Čp. 12 Václav Kopet, čp. 13. V. Rejda, 
čp. 14. Jan Tůma, čp. 15 Fr. Kovář, čp. 16 Ant. 
Hrdina, čp. 17 u kostela Josef Sýkora obchodník 
č. 18. a č. 19., Jan Hrdina čp. 20, Fr. Švehla 
čp. 21, Josef Petřík čp. 22, Fr. Košatka čp. 23, 
na hořejší návsi v čele Václav Svatek č. 24, Jan 
Lukáš čp. 25, Fr. Ceplecha čp. 26, Fr. Svatek 
čp. 27, Kovářík Václav čp. 28, na pro střed 
návsi naproti škole Fr. Kohout hostinský. Všech 
domovních čísel v Krči jest 82. Farářem prvním 
byl Jan Kotlín rodem z Třešně, syn knížecího haj-
ného, kostelníkem Fr. Kajtman a hrobařem Marie 
Koptová, protože jí muž zemřel, zastává to sama. 
Jest zde trojtřídní škola do níž chodí asi 200 žáků. 
Řídícím učitelem byl Josef Pavelka, učitelé Jan 
Hlinka z Bavorova a Jan Peklo z Nuzova. Řeme-
slníků jest v Krči 2 truhláři, Matěj Čížek a syn 
Antonín Čížek, 1 kolář Jan Tůma, 1 kovář Jan 
Křenek, 2 krejčí Václav Kohout a František Ko-
hout na Zelendárkách má chromou nohu a chodí 
o berli, 3. Obuvníci čili ševci Josef Čížek, Václav 
Kajtman a František Kajtman. Tento rok začal 
1 pekař Hlavík z Protivína, 1 kupec Josef Sýkora 
jde mu obchod znamenitě, 3 hostinští Jan Král, 
František Kohout a Josefa Hauzerová. Pode vsí 
1 mlynář František Janda a zároveň na rybníce 
Sukáčku má pilu na řezání špalků na západní 
straně vsi se nalézá cihelna Vojtěcha Stehlíka 
z Protivína. Roku 1913 dne 15. září v 8. hod. 
večerní přišlo tak strašné krupobití, že není 
pamětníka co zbylo na poli jako čočky jetele 
krmné i na semeno vše rozbito, zajíci a koroptve 
pobitý, ze stromů vše stlučeno. Krup napadlo 
asi za ¼ hodiny skoro 1 metr výšky. Chraň nás 
toho Bože! Kostel náš byl vystavěn ve 14. stol 
a byl farním a byl zasvěcen ke cti sv. Mikoláše, 
po letech připadl jako filiální k Myšenci, pak byl 
zase farní, pak připadl k Protivínskému kostelu, 
kdež byl do roku 1905. Patronem nad kostely 
těmi byl kníže Adolf Josef ze Schwarzenberga 
jenž má též zámek v Protivíně a ten nechtěl 
na žádost Krčských, Těšínských, Novo-Veských 
a Zábořských osadníků povolit, aby zase zřízena 

byla fara v Krči asi z toho ohledu, že by tím měl 
Protivín újmu. Jedenkrát se rozhněval mýše-
necký farář s protivínským a ten nám navrhl, 
abychom se obrátili s tou věcí na Dr. Bohosloví 
Jana Jiráka kanovníka v Č. Budějovicích a pak 
probošta v Jindřichovém Hradci. Ten nám radil 
a po asi 20. letém sporu musela nám fara býti 
povolena. Dokud byl filiálním, dojížděl sem 
z Protivína kaplan jednou za tři neděle sloužit 
mši svatou. Fara byla stavěna roku 1902, dne 
20. července bylo svěcení základního kamene. 
Kámen ten je zazděn na východním rohu fary 
z té strany k silnici a v něm jsou uloženy spisy 
a tehdejší mince. Tyto listiny jsme sem uložili, 
aby až někdo po nás přijdete, aby jste věděli 
jaké časopisy u nás za těch dob vycházely, ovšem 
nejsou všechny, neboť by nestačila fůra, aby se 
všechny mohly uložit. Jistě přes 1000 časopisů 
co u nás vychází v Čechách, neboť na říšské radě 
ve Vídni jsou dnes poměry neuspořádané a tím 
vzniklo asi 10. stran, totiž agrární tj. rolnická, 
sociálně-demokratická, klerikální, staro- a mla-
dočeská, konservativci, národní sociálové atd. Ty 
malé lístky jsou u nás ve zvyku, zasílati poštou 
svým známým a většinou jsou na nich namalo-
vány města a vesnice, ty jsem tam uložil za tou 
příčinou, abyste posoudili podle těch obrazů, jak 
se které město neb vesnice změnila. Nejnovější 
výzkumy jsou aeroplány v nichž člověk létá jako 
pták, ovšem nejsou ještě zdokonaleny a násled-
kem toho se také mnoho lidí pobije. Pak jiskrová 
telegrafie po níž se podávají zprávy 1000 mil bez 
drátu! Dále rádium, jenž prosvítí člověka, takže 
doktoři snáze mohou léčit“.

Psáno v Krči dne 16. dubna 1914  
Václav Polánský, pisatel,  
Antonín Čížek, truhlář.

Konvolut dokumentů obsahuje časopis – Zá-
chrana mládeže opuštěné a zanedbané z listopa-
du 1913, Křižák – hlasatel sv. kříže – měsíčník 
z ledna 1914, Sv. Vojtěch – měsíčník na obranu 
katolické víry z února 1912, listopadu 1905, 
dubna 1906, srpna 1910, prosince 1907 a listo-
padu 1912. Echo z Afriky – katolický měsíčník 
ze září 1908, března 1913, noviny CEP – agrární 
týdeník pro venkovský lid z června 1910, noviny 
Naše kampelička – z července 1913, noviny 
Stavebník – orgán ústředního svazu stavebních 
dělníků v Rakousku z dubna 1914, noviny Ná-
rodní politika ze 17. listopadu 1912, torzo novin 
– Válka – obrazový časopis z roku 1912. Jednoho 
kusu reklamního pytlíku na zboží od obchodníka 
Josefa Sýkory v Krči a několik kusů pohledů 
biskupa Hůlky i okolních vesnic a měst. Ještě 
dnes se dají nalézt dřevěné výrobky truhláře 
Čížka, které vyrobil a slouží do dnešních dnů.

Vzpomínku na truhláře Antonína Čížka, 
Václava Polánského, Josefa Sýkoru a na ostatní 
obyvatele Krče jsme si připomenuli zádušní 
mší v neděli 2. června 2024 v kostele Krč, která 
za jejich duše byla sloužena Janem Mičánkem 
výpomocným duchovním z Protivína.

Co si dnes přát, snad jen to, abychom si dnes 
našli čas i odvahu v naší uspěchané době vytvářet 
časové schránky pro generace co přijdou po nás. 
Přeji budoucím nálezcům časových schránek, 
aby mohli jednou s úsměvem na rtu si předsta-
vovat dobu, ve které jsme mohli tenkrát žít, tak 
jak si to představuji dnes i po 110. letech já.

Petr Pavel Hanus, ponocný ze Skal,
kostelník na sv. Jiljí v Heřmani

a zachránce křížů nejen na Protivínsku
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 ZE ŽIVOTA ŠKOLY 
VÝLET DO TÁBORA

Školní rok utekl jako voda a nastal 
červen, čas výletů. 7. B letos vyrazila 
do Tábora. Sraz s třídní učitelkou Janou 
Houdkovou a paní učitelkou Petrou Če-
cháčkovou byl v úterý 11. června v 7:00 
na vlakové zastávce. Přestupovali jsme 
v Českých Budějovicích a v 8:35 již ná-
draží v Táboře. Odtud směr náměstí, kde 
děti dostaly půlhodinový rozchod a když 
jsme se opět sešli, samozřejmě nesměla 
na památku chybět společná fotka před 
pomníkem Jana Žižky. V deset hodin už 
nás čekalo Muzeum čokolády a marcipá-
nu. Zde jsme si společně prošli všechny 
místnosti s vystavenými „sladkými“ ex-
ponáty a pak nás čekala dílnička, ve které 
si každý z žáků vytvořil něco sladkého 
a milého z marcipánové hmoty pomocí 
vykrajovátek a tvořítek. A že fantazii měli 
někteří bujnou…

Po muzeu ještě krátký rozchod na ná-
městí na svačinu a občerstvení a pak pěšky 
kousek za Tábor do nedalekého lesíka, 
kde nás od 14:00 čekal paintball. Cesta 
byla dobrodružná, pro některé pěšky moc 
dlouhá. I s malou zacházkou, kdy jsme 
trošku sešli z cesty, jsme nakonec dorazili 
na místo určení. A už to svištělo. Převlék-
nout do kombinézy, navlíknout rukavice, 
nasadit ochrannou helmu, vyslechnout 
pravidla a bezpečnostní pokyny od pana 
instruktora, nasypat munici do zásobníku, 
natlakovat pistole, rozdělit se na dva týmy 
a šlo se na hru. Červený tým proti žluté-
mu… Všichni jsme si to moc užili a bez új-
my na zdraví (až na pár modřin a bolavých 
prstíků) jsme v 16:00 museli opustit lesní 
areál, abychom stihli zpáteční vlak domů. 
Takže zase pěšky hurá zpátky do Tábora 

na vlakové nádraží. Nožičky už bolely, 
většina z nás šla s vypětím posledních sil, 
ale zvládli jsme to. Na nádraží jsme dora-
zili v 17:10, za dvanáct minut nám odjížděl 
vlak. I s nákupem občerstvení jsme seděli 
ve vlaku včas. Unaveni, ale plni zážitků, 
jsme se těšili domů. Opět s přestupem 
v Českých Budějovicích jsme do Protivína 
dorazili v 18:37. Na zastávce už na některé 
čekal odvoz a ostatní se rozešli ke svým 
domovům.

Hezký den za námi a my všichni se 
moc těšíme na příští rok, kam se společně 
vydáme…

J. Houdková

Ve středu 15. května se konalo oblast-
ní kolo soutěže Mladý zdravotník 2024. 
Pořadatelem této soutěže je OS ČČK Písek. 
Náš zdravotnický kroužek vyslal svůj tým, 
složený z těchto žáků: Kateřina Polanská 
z 5. B, Ondra Vlk ze 4. A, Aneta Profantová 
a Bea Sobkovčíková ze 4. B, Matěj Bízek 
z 2. A a Emma Dolejšková z 2. B. Na soutěž 
jeli ti nejlepší malí zdravotníci z kroužku, 
kterým nechyběla odvaha a šikovnost. 
V mladší kategorii soutěžilo 11 týmů. Naši 
žáci se umístili na 6. místě. Všem dětem 
moc děkuji za reprezentaci naší školy 
ve zdravotnické soutěži, jejich chutˇ a dobré 
srdce naučit se pomáhat lidem.

L. Rothbauerová

SOUTĚŽ MLADÝ  
ZDRAVOTNÍK

Ve čtvrtek 20. 6. se konal na ZŠ Protivín 
sportovní den, kde svůj oddíl představili 
členové Taehanu Protivín ve složení – Nella 
Kalíšková, Nela Štěrbová, Vojtěch Štěrba, 
Martin Hrdlička. Na této akci si pro děti 
sami připravili ukázku technických sestav, 
kopů do lap, sestavy s mečem a nunčaky, 
předvedli sportovní boj a také chanbaru 
– boj s meči. Velké nadšení sklidila sebe-
obrana, kde při simulovaných scénkách 
předvedli, jak se v případě potřeby ubránit 
útočníkovi. Zároveň velký aplaus sklidilo 
přerážení desek a skopávání balónků či 
květin.

Po skončení ukázek si sami děti mohly 
vyzkoušet většinu toho, co viděly. Potlesk 
diváků a velký zájem dětí bylo pro členy 
oddílu obrovským uznáním a odměnou.

N. Kalíšková
Velké poděkování patří Nelle Kalíško-

vé, která sama zorganizovala a nacvičila 
s dětmi ukázku, i když musela na posled-
ní chvíli ukázku změnit a upravit, jelikož 
se někdo zranil a nemohl vystupovat. Děti 
dokázaly, že jsou velcí sportovci a kama-
rádi, kteří drží při sobě.

M. Zobal

PREZENTAČNÍ AKCE  
TAEHANU PROTIVÍN
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Měsíc červen byl především ve zna-
mení soutěží, pro mladé hasiče se soutěže 
přehouply do druhé poloviny, a zároveň 
se v červnu zúčastnili posledních soutěží 
před prázdninovou pauzou. Avšak v červ-
nu soutěžní sezónu odstartovalo družstvo 
ProMile.

•  1. června se družstvo ProMile vydalo 
do Milevska, kde se kromě dalšího kola 
pohárové soutěže konala i disciplína 
4x100 m s překážkami. Přestože na tré-
nování bylo minimum času, předvedli 
naši starší muži slušné výkony. V po-
žárním útoku se umístili na 4. místě 
s časem 33,96 s, v disciplíně 4 × 100 m 
s překážkami pak skončili 7. s časem 
76,67 s. Celkově se pak umístili na pěk-
ném 5. místě.

•  V neděli 9. června se pak konalo 4. kolo 
pohárové soutěže v Květuši. Bohužel 
naše mladé hasiče dostihly úrazy a do-
volené, a tak jsme poprvé nastoupili 
pouze v kategoriích přípravky, mladších 
a starších. Přípravka s časem 44,75 s ob-
držela zlatou medaili za účast. Mladší 
předvedli úžasný výkon, vše proběhlo, 
jak bylo natrénováno, a tak se není čemu 
divit, že s časem 32,95 s obdrželi stří-
brné 2. místo. Po dvou třetích místech 
se jim konečně podařilo obsadit i vyšší 
příčku. Starší nastoupili v pozměněné 
sestavě doplněné navíc o členku SDH 
Hradiště, ale i tak zvládli pokořit smůlu 
vysokých časů útoku a ukončili útok 
s časem 28,91 s. Přestože naše radost 
byla veliká, konkurence byla ještě rych-
lejší, a tak našim starším nakonec zbylo 
6. místo. Přesto však nezoufáme a nyní 
už víme, že i nižší časy jsme schopni 
zvládnout.

•  15. června se zástupci našeho sboru 
zúčastnili výjimečného setkání k výročí 
160 let českého dobrovolného hasičstva 
v Telči. Nejen, že šlo o akci na krásném 
místě, ale především jsme byli součástí 
vysokého počtu zúčastněných více než 
700 praporů.

•  22. června se naši muži vydali bojovat 
do Vlkovic na Jihočeskou hasičskou 
ligu, bohužel nebyl výkon dostatečně 
rychlý, a proto se s časem 19,46 umístili 
na 12. místě.

•  V neděli 23. června se naši mladí hasi-
či vydali do Dobrošova na poslední 

MILENOVICKÁ DRUŽSTVA ZÁVODILA OD NEJMENŠÍCH AŽ PO NEJSTARŠÍ

Zástupci našeho sboru v Telči

předprázdninovou soutěž. Opět nastou-
pili v kategoriích přípravky, mladších 
a starších. Přípravka doběhla s časem 
45,51s a opět získala zlatou medaili. 
U mladších byla komplikace na pra-
vém proudu, kdy nástřik trval déle, než 
bychom potřebovali, ale i tak jejich čas 
36,31 s stačil na bramborové čtvrté mís-
to. Starší byli tentokrát hodně oslabeni, 
a proto jsme byli nuceni vyslat na pravý 
proud jednoho z mladších. Přesto, že 
se vše zdálo být v pořádku, nebo se 
mladšímu doběhnout až k nástřikové 
čáře a o to náročnější pak nástřik byl. 
Starší tedy skončili 10. s časem 34,42 s. 
Ale je potřeba se pochlubit naším levým 
proudařem, který pokořil svůj osobní 
rekord a dokázal svůj nástřik ukončit 
v čase 24,92 s. Jsme tedy na našeho 
člena velmi pyšní a budeme doufat, že 
se příště pravý proud tomuto času co 
nejvíce přiblíží.

V době letních prázdnin budou naši 
mladí hasiči především odpočívat, ale 
ostatní čekají další soutěže a akce. Za tým 
vedoucích mladých hasičů i celý sbor bych 
chtěla popřát všem dětem krásné a poho-
dové prázdniny plné zážitků a těšíme se 
na další shledání a soutěžení v září.

za SDH Milenovice
Ing. Jaroslava Křehlíková

Na  závěr soutěžní sezony 2023–2024 uspořádali 
stolní tenisté Slavoje Protivín tradiční turnaj 
čtyřher. Za účasti osmi dvojic se hrálo systémem každý 
s každým na tři vítězné sety. Po vyrovnaných bojích se 
z vítězství bez ztráty setu radovala dvojice Ondřej Vařečka 
s Václavem Topinkou.
Pořadí:
   skore
1. Vařečka O. – Topinka  7   21:0
2. Dunovský – Viktora   6  18:5

STOLNÍ TENIS Slavoj Protivín
3. Marková – Soumar   5  16:9
4. Tománek – Čurda   4  15:12
5. Vařečka K. – Patzelt  2  11:15
6. Vařečka P. – Mareš  2  10:16
7. Polanský – Kuchař  2  6:17
8. Klenovec – Jelínek  2  1:21

O pořadí na pátém až sedmém místě minitabulka.

Karel Vařečka

Vážení příznivci cykloturistické jízdy 
a pochodu, oznamujeme vám, že 

36. ročník Cesty k Protivínu  
se letos bude konat 7. 9. 2024  

od 7.30 do 16.00 hodin  
na protivínském  

Masarykově náměstí.
Přichystali jsme si pro vás pár novinek 
a to v podobě úplně nových tras a QR kódu 
na mapy.cz

Trasa 50 km:
Protivín – Čavyně – Vodňany – Libějovické 
Svobodné Hory – Chelčice - Libějovice – 
Radomilice – Chvalešovice – Krč – Protivín

Trasa 35 km:
Protivín – Čavyně – Újezdec – Radomilice 
– Chvalešovice – Krč – Protivín

Trasa 20 km:
Protivín – Čavyně – Číčenice – Záboří – 
Krč – Protivín

Trasa 15 km:
Protivín – Čavyně – Zlouň – Krč – Protivín
 
Akce bude uspořádána za finančního 
přispění těchto sponzorů – TJ Slavoj 
Protivín, město Protivín, skupina ČEZ, 
Česká unie sportu.

UŽ JE TU ZAS, CESTY 
K PROTIVÍNU ČAS
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Fotbalové informace

Pokračování na straně 27   

Skončila další fotbalová sezóna. Můžeme říci, že z hlediska FK byla úspěšná. A tým skončil v klid-
ném středu tabulky KP, B tým se zachránil v I. B třídě, dorost oslabený zraněními sice neudržel 
medailovou pozici v I.A třídě, ale výkony hráčů jsou do nové sezóny příslibem. Starší žáci postoupili 
do KP, mladší si vedli v soutěži velmi dobře a mužstvo v jarní sezóně neprohrálo. Nabízím přehled 
posledních zápasů a tabulky.
„A“ mužstvo
TJ Hluboká n. Vltavou – FK Protivín 2:0 (0:0) 
Góly: 86. Stráský, 89. Škoda.
Miroslav Říha (trenér Protivína): „Nejdříve bych chtěl pogratulovat domácím k vítězství v zápase 
i v celém přeboru a k postupu do divize. Omluvit bych se chtěl fanouškům fotbalu za defenzivní taktiku, 
kterou jsem týmu naordinoval, protože při našich absencích jsem si na otevřený fotbal netroufl. Hluboká 
byla po celé utkání lepší, ale díky naší zodpovědnosti a obětavosti jsme drželi nerozhodný stav 0:0 
skoro až do konce utkání. Domácí se gólů dočkali až v 86. a 89. minutě a zaslouženě vyhráli. Přesto 
jsem kluky ihned po zápase pochválil za obětavý týmový výkon.“
FK Protivín – SK Mirovice 2:4 (0:2) 
Góly: 79. David Bečvář, 81. Nedvěd – 90. a 90. (+2) Dolejš, 8. Vondrák, 37. Císař. 
Diváků: 150.
Miroslav Říha (trenér Protivína): „První poločas se nám nepovedl, byli jsme bez pohybu a agre-
sivity a hosté ho po zásluze vyhráli o dva góly. Ve druhé půli jsme přidali, hosté se soustředili hlavně 
na defenzívu, ale nám před brankou chyběla kvalita a kreativita, takže jsme se do vyložených šancí 
nedostávali. Přesto se nám deset minut před koncem podařilo ze standardní situace vyrovnat a ještě 
jsme nastřelili břevno. Bohužel, v 90. minutě jsme soupeři darovali gól na 2:3, který rozhodl o tom, 
že jsme se s domácími fanoušky rozloučili porážkou.“
SK Strakonice – FK Protivín 0:1 (0:1) 
Gól: David Bečvář
Miroslav Říha (trenér Protivína): „Po celé utkání jsme byli lepším týmem a zaslouženě vyhráli. 
Rád bych ještě jednou poděkoval celému týmu za výkony v celé jarní části, kterou jsme, myslím, zvládli 
velmi dobře. Jsem rád, že jsme při mé derniéře na lavičce Protivína vyhráli a odčinili domácí porážku 
s Mirovicemi, která mě velmi mrzela, protože jsme nebyli horším týmem, ale smolně jsme prohráli.“

Trenér Miroslav Říha skončil u A týmu
„Po pětiletém působení jsem se rozhodl ukončit svojí činnost v Pro-
tivíně a rád bych touto cestou poděkoval funkcionářům za důvěru 
ve mě vloženou. Hodně jsem se naučil od hráčů i vedení a mohu pouze 
doporučit všem působení v FK Protivín. Vám všem kolegům a lidem 
okolo fotbalu přeji hodně elánu a úspěchů ve Vaší práci a hlavně 
respektu. Rád bych poděkoval i  mediálním partnerům, protože 
publicita krajského přeboru je mnohem lepší, než divize, třetí i druhé 
ligy. Samozřejmě, že nejvíce budu fandit klukům z Protivína, který je 
mým druhým domovem. Věřím, že jedna úspěšná éra končí a další 
úspěšná začíná,“ řekl po posledním zápase na protivínské lavičce.

Výbor se s trenérem rozloučil již před posledním zápasem na domácím hřišti s Mirovicemi. Poděkoval 
mu za jeho úspěšné působení v klubu, popřál mu hodně zdraví, spokojenosti a úspěchů v osobním 
i sportovním životě. Společně s ním se výbor rozloučil s dalším odcházejícím členem realizačního 
týmu, Bohuslavem Jarolímkem, dlouholetým vedoucím a kustodem.
Hráči se s trenérem rozloučili na závěrečné hráčské schůzi, kde si naposledy společně sezónu zhod-
notili. Trenér vyslovil spokojenost. Tým zejména na jaře hrál velmi dobře, usadil se v klidném středu 
tabulky a jen zranění klíčových ofenzivních hráčů přispělo k tomu, že se nemohl poprat o první pětku.
Bilance letošní sezóny:
Do zápasů nastoupilo celkem 31 hráčů, z toho 4 dorostenci. Nejvíce zápasů – 29 odehrál P. Hra-
chovec. 27 Leroy Buko Abawata a Dan Bečvář, 26 J. Pícha a A.Petr. Z dorostenců odehrál nejvíce 

Tabulka KP dospělých

Tabulka I.B třídy dospělých

Tabulka I.A třídy dorostu

Konečná tabulka I.A třídy starších žáků

Konečná tabulka I.A třídy mladších žáků

zápasů Polanský 11, a nebýt jeho zranění, odehrál by mnohem více, protože podával vynikající 
výkony. 10 zápasů odehrál Stropnický. Nejvíce branek – 15 vstřelil P. Hrachovec, A. Petr a M. Říha 
skórovali 9×.
Hrachovec byl nejlepší i ve sbírání žlutých karet, dostal jich celkem 11, následují A. Petr s 9 kartami 
a M. Říha s 8. Červené karty hráči obdrželi čtyřikrát – J. Hornát, David Bečvář, J. Vorel a M. Říha.
Kromě trenéra opouští mužstvo ještě několik hráčů. Martin Říha by se chtěl zapojit do přípravy FC 
Písek a poprat se o místo v třetiligové sestavě, Patrik Hrachovec přijal nabídku divizní Hluboké, Pavel 
Váverka se chce více věnovat práci v rodinné firmě a David Bečvář si hledá angažmá v Praze, kde pracuje 
v právnické firmě. Na druhé straně se do klubu vrací gólman Marek Hanus z Rakouska, Tadeáš Bečvář 
z SK Č . Budějovice, přichází Jakub Rauscher z Prachatic. Na několika dalších posilách se usilovně pracuje.
Ukončením působení trenéra Říhy dochází samozřejmě ke změnám i ve vedení samotného týmu. 
Na lavičku usedne Pavel Burda, dosavadní trenér B týmu, spolu s ním povede mužstvo dosavadní 
asistent Jan Hornát. Vedoucím týmu zůstává Petra Štěpková. Ke změnám dojde i v B týmu a v mlá-
dežnických mužstvech. I v nich zaznamenáváme odchody. Odcházejí úspěšní trenéři starších žáků 
Tomáš Hronek a Martin Průša, od minipřípravky pochopitelně Patrik Hrachovec. O jejich náhradách 
se usilovně jedná, proto vás s novými trenéry seznámím v dalším čísle.
„B“ mužstvo
FK Protivín B – Sokol Planá nad Lužnicí 1:2 (1:1)
Gól: Zeman
Po velmi dobrém prvním poločasu přišla průtrž mračen a domácí přišli o výhodu rychlých lehkých 
hráčů, protože míč se zastavoval ve velkých loužích na hřišti. Druhý poločas byl pouze o nakopá-
vaných míčích a to lépe zvládli hosté.
TJ Podolí II – FK Protivín B 1:8 (1:4) 
Góly: Rothbauer 2, Ruczkowski 2, Stropnický, Burda, Veselý, Janeš
Protivínští se od samého začátku do soupeře obuli, nedali mu nejmenší šanci a tímto vítězstvím 
si zajistili účast v I.B třídě i na další sezónu.
FK Protivín – TJ Větrovy 6:6 (3:3 )
Góly: Mikulenka 2, Křišťál, Rothbauer, Moravec, Zeman
V  posledním zápase sezóny se diváci rozhodně nenudili. Domácí dokázali šestkrát odpovědět 
na vstřelenou branku výborných hostů a nakonec se oba soupeři rozešli smírně.
Na hráčské schůzi se s mužstvem rozloučil trenér Burda a statistiky sezóny přednesl R. Slavíček.
V mužstvu se za sezónu vystřídalo celkem 45 hráčů, z toho 13 dorostenců. Z nich nejvíce Polanský 
7, Matoušek a Hodinka po 6. Nejvíce zápasů z kmenových hráčů měl odehráno R. Cvachovec 25, 
Rothbauer a J.Křišťál po 24, Burda 23.
Nad 10 zápasů v sezóně sehrálo 17 hráčů.
Nejvíce branek nastřílel Rothbauer – 9, J.Křišťál a Moravec vstřelili po 8 gólech, 5 brankami pomohl 
v závěrečných kolech pendl Zeman z A týmu.
Nejvíce žlutých karet nasbíral Rothbauer – 9, dále Burda 8, Hornát 7. Jedinou červenou kartu 
obdržel Ruczkowski.
Dorost
FK Protivín – 1.FC Jistebnice 3:2 (0:2)
Góly: Matoušek 2, Příhoda
Domácí soupeře trochu podcenili, nechali je jít do  dvoubrankového vedení. Po  změně stran 
vystupňovali tempo a dokázali výsledek otočit.
Chotoviny/Malšice – FK Protivín 5:4 (4:2) 
Góly: Stropnický 3, Habich
Hostům se zápas moc nevydařil, nehráli moc dobře, navíc rozhodčí jim ani trochu nepřál, velmi 
přísně je poslal do oslabení už ve 30. minutě. Ve druhém poločase kluci mocně dotahovali, ale 
nedosáhli ani na remízu.
FK Protivín – FK Soběslav 1:2 0:0)
Gól: Matoušek
Po velmi dobrém prvním poločase přišel domácí útlum, hosté toho využili ke vstřelení 2 branek. 
Po snížení Protivínští soupeře zatlačili do defenzivy, ale vyrovnat se jim nepodařilo.
Dorostenci rozebrali svou sezónu s konstatováním, že cíl – umístění do 3. místa – nebyl splněn, 
přesto s vystoupením mužstva v této sezóně panuje spokojenost. Mužstvo perfektně plnilo svůj 
úkol – být zásobárnou mužstev dospělých. Jak jsem již uváděl. Za A tým nastoupili 4 hráči, za B 
tým celkem 13 hráčů. V samotných zápasech dorostu se vystřídal celý kádr 24 hráčů, zahrálo si 
i 5 starších žáků, z nich nejvíce A. David 9×, M. Dub 7×, Brožek 5×. Z dorostenců odehráli nejvíce 
zápasů brankář Jordán, Matoušek a O. Štěpka – 24.

Rk. Družstvo Záp. + 0 – Skóre Body
1 TJ Hluboká n. Vltavou 30 27 1 2 75:11 82
2 TJ Malše Roudné 30 24 3 3 117:32 75
3 FK Olešník 30 24 2 4 100:32 74
8 FK Protivín 30 12 7 11 68:61 43

Rk. Družstvo Záp. + 0 – Skóre Body
1 TJ Sokol Sepekov 26 18 4 4 78:31 58
2 TJ Planá nad Lužnicí 26 18 3 5 86:56 57
3 SK Kavas Větrovy 26 13 9 4 89:48 48
9 FK Protivín B 26 9 4 13 52:57 31

Rk. Družstvo Záp. + 0 – Skóre Body Pen. + Pen. –
1 Větrovy + Sezimovo Ústí 24 23 0 1 129:21 69 1 1
2 FK Olympie Týn n. Vltavou 24 16 0 8 71:50 46 3 1
3 TJ Spartak Soběslav 24 15 0 9 59:49 44 2 1
6 FK Protivín 24 14 0 10 48:51 39 3 0

Rk. Družstvo Záp. + 0 – Skóre Body Pen. + Pen. –
1 FK Protivín + FC Písek 18 17 0 1 145:16 51 1 1
2 Vlachovo Březí + Husinec 18 15 0 3 81:35 44 1 0
3 TJ Blatná 18 13 0 5 81:32 40 0 1

Rk. Družstvo Záp. + 0 – Skóre Body Pen. + Pen. –
1 Chýnov + Mladá Vožice 18 16 0 2 128:20 47 1 0
2 Vlachovo Březí + Husinec 18 15 0 3 72:29 45 1 1
3 Větrovy + Sezimovo Ústí 18 12 0 6 116:34 37 0 1
4 FK Protivín + FC Písek 18 12 0 6 66:42 36 1 1
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KŘÍŽOVKA O KNIŽNÍ ODMĚNU

V letošním roce tvoří tajenky křížovek výroky známých osobností. Autor křížovek P. Šoba
Přátelství je tajenka (1.–4. díl) nebo jako kterákoli z jiných podob zmatku, kterému říkáme život. – Jorge Luis Borges
Vyluštěnou tajenku zašlete do 2. září 2024 na e-mail karfikova@kultura-protivin.cz nebo na adresu MěKS Protivín, Mírová 337, 398 11 Protivín.
Za správné vyluštění křížovky z červnových novin vyhrává knihu Ing. Chumanová, Praha 9. Gratulujeme!

 Dokončení ze strany 26

Fotbalové informace
Nejlepším střelcem byl Stropnický s 8 brankami, dále skórovali 7× Matoušek a 6× Habich. Do listiny 
střelců se zapsalo celkem 14 hráčů.
Starší žáci
Jak jsem již v minulém čísle psal, starší žáci si už v předstihu zajistili postup do nejvyšší soutěže 
v kraji – KP. Kluci nejdříve svůj postup vehementně oslavili a pak si sezónu společně se svými 
trenéry rozebrali.
Za celou sezónu v normální hrací době neprohráli, pouze jednou na penalty. Jednou na penalty 
vyhráli, ostatních 16 zápasů vyhráli v normální hrací době.
Základem dobrých výkonů, výsledků a následného postupu byla výborná tréninková docházka. 
Ze 13 protivínských hráčů měli pod 50 % tréninků jen 3. Nejlepší docházku měli David 86 %, Dub 
85 %, Brožek 80 %, Buchtele 79 %.
Nejvíce odehraných minut v zápasech měli Dub, Brožek, Hronek, David a Buchtele.
Nejužitečnějšími hráči byli vyhodnoceni Hronek a Dub.
Skokani – hráči s největším zlepšením výkonů byli Pexídr, Bízek, Tampír a David.
Nejvíce branek nastřílel Brožek – 56, byl i nejlepším střelcem celé soutěže s 45 brankami, dále 
Hronek s 35.
Nejlepšími nahrávači byli Hronek s 22 finálními přihrávkami a Brožek se 17.
Spolupráci s FC Písek hodnotili trenéři jako velmi prospěšnou pro oba kluby. Písečtí hráči zacelili 
„hluchá místa“ v naší sestavě, nebrali zařazení do Protivína jako trest, naopak, jezdili k nám rádi 
a vytvořili s protivínskými kluky velmi dobrou partu. Svými výkony nutili naše hráče, aby se jim 

vyrovnali, což se podařilo. Píseckých hráčů se v týmu vystřídalo celkem 20, nejvíce zápasů odehráli 
brankář Jareš – 17, dále Vlk 14, Panec 8.
Z protivínských hráčů odchází do dorostenecké kategorie celkem 6 hráčů. Brožek, Dub, David, Klin-
káček, Buchtele, Čecháček, Anička Kubecová má nabídku na pokračování z dívčího týmu TJ Hradiště.
Od týmu odcházejí i oba trenéři – Tomáš Hronek a Martin Průša. Oběma jim děkujeme za velmi 
dobrou a kvalitně odvedenou práci při výchově našich mladých perspektivních fotbalistů.
Mladší žáci
Dá se říci, že ve stejném tónu můžeme chválit i tento tým. Mají za sebou také výbornou sezónu, 
jen byli trochu ve stínu starších spoluhráčů. Během podzimu se kluci seznamovali s novou soutěží, 
s větším hřištěm (tady se hraje mezi šestnáctkami na celou šířku hřiště, v přípravkách jen na čtvrtku 
hřiště). A hlavně, tady už platí pravidlo o ofsajdu, které jim zpočátku dělalo největší problémy. 
Naučili se, a během jarní části předvedli „spanilou jízdu“, ve které ani jednou neprohráli, jediný 
bod ztratili vítězstvím na penalty v Husinci. I v tomto týmu pomohli kluci z Písku, a i tady se dá 
hodnotit vzájemná spolupráce jedničkou.
Na závěrečné dokopné vyzdvihli trenéři výkony Jakuba Šafaříka v brance, kterému se jarní část 
doopravdy vydařila, Marka Tampíra, který svými výkony zaujal trenéry z Písku a půjde si přípravu 
vyzkoušet tam, Maxe Kropáčka, který byl oporou zadních řad a Tomáše Schwemma, který se svou 
pílí a poctivostí v tréninku neustále zlepšuje.

Václav Křišťál
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MAŽORETKOVÁ SEZÓNA SE VYDAŘILA

UZÁVĚRKA
pro dodání příspěvků

do záříjových
„Protivínských listů“  

je v pondělí 2. 9. 2024
do 11 hodin.

NOVINY VYJDOU
v pondělí 16. 9. 2024 

Anežka Hejsková, Petr Hejsek a Ma-
rek Brož, to jsou tři protivínští mladí 
tenisté, kteří hrají pod mateřským klu-
bem TK Vodňany, kde i trénují pod mým 
vedením už několik let.

Marek Brož (14 let) letos hostoval 
do dorostu TK Blatná v soutěži KP II., kde 
v týmech na první těžké pozici dokázal 
uhrát 1 dvouhru a 2 čtyřhry. Také nastoupil 
v dospělém týmu TK Vodňany „B“.

Petr Hejsek (13 let) hrál za TK Vodňany 
týmovou soutěž starších žáků KP II. 2+2, 
kde vyhrál všech šest svých dvouher a pět 
čtyřher. Tým TK Vodňany vyhrál starší 
žáky KP II.

Tři děti z Protivína hrají úspěšně  
TENIS na krajské úrovni

Anežka Hejsková (11 let) měla z trojice 
hráčů nejvíce napilno v TK Vodňany. Hrála 
rovněž starší žáky v týmu s bratrem, kde 
vyhrála 3 dvouhry a 4 čtyřhry. A zároveň 
hrála za TK Vodňany svoji věkovou katego-
rii mladších žáků KP II. 2+2, kde vyhrála 
všech 5 dvouher a 5 čtyřher. Tým TK Vod-
ňany vyhrál mladší žáky KP II.

Několikaletá tvrdá dřina na trénincích 
se začíná vracet, všichni tři jsou na běžné 
krajské úrovni. Přes léto je čeká několik 
turnajů v rámci ČTS, ať se jim daří. Koho 
zajímají jednotlivé výsledky zápasů, najde 
na webu Českého tenisového svazu – www.
cztenis.cz.

Jiří Hejsek,
www.tkvodnany.cz

V září roku 2023 se sešlo pět holči-
ček na kroužku mažoretek, který ote-
vřelo DDM Vodňany: Lucie Fürstová, 
Magdaléna Jelínková, Julie Svobodo-
vá, Anička Zárubová, všechny z Pro-
tivína a Emička Hrušková,Vodňany.

•  Po čtyřech měsících trénování před-
vedly svou první sestavu na pocho-
dovou verzi písničky „Šly panenky 
silnicí“ na vánočním vystoupení 
v Kulturním domě Vodňany. Poté se 
rozběhlo hned několik vystoupení 
na plesech v okolních vesnicích či 
v Alzheimer centru v Chelčicích.

•  Trenér mažoretek Karel Černý (sám 
vynikající mažoret) přihlásil holky 
na kvalifikaci Mistrovství České 
republiky v Čáslavi 27. 4. (MČR 
ČMTF), kde se jim podařilo po-
stoupit do finálového kola, které se 
konalo také v Čáslavi 11. 5. Po tak 
krátké době na trénování a celkově 
malému časovému prostoru na pří-
pravu se holkám podařilo obsadit 
6. místo z celkových 8 týmů.

•  Mezitím měly možnost zúčastnit se 
taneční soutěže Mia Dance v Čes-
kém Krumlově 1.5., kde se umístily 
na 2. místě a postoupily do finále, 
které se konalo 2.6. v pražské Lu-
cerně, kde si to holky moc užily 
a skončily na 8. místě.

Na fotografii zleva: Karel Černý, trenér,  
Julie Svobodová, Anička Zárubová,  

Lucie Fürstová, Magdaléna Jelínková; 
vpředu: Emička Hrušková

•  Jako již otrkané mažoretky se uká-
zaly také na Rybářských slavnostech 
ve Vodňanech.

•  Vrcholem bylo Mistroství Evropy 
Teplicích (WAMT), které se konalo 
25.5. Pro všechny to byl nesku-
tečný zážitek, atmosféra, celkově 
svět mažoretek všechny nadchnul 
a holčičky inspiroval do dalších 
tréninků. V Teplicích v kategorii 
baton miniformace se holky umísti-
ly na krásném 3. místě a odvezly si 
pohár, medaile a diplom.

Lenka Svobodová


